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DOP 
 
Vraag 1: 
Wat zijn in hoofdlijnen de verschillen met de begroting 2022 (strategisch/technisch)? Waarom? 
Een groot deel van wat de gemeente doet vloeit voort uit nationale regelgeving (zoals de 
participatiewet) en wijzigt inhoudelijk niet elk jaar. Daarnaast zijn er veel uitvoerende taken die ook elk 
jaar terugkomen. Dat betekent dat de begrotingen van de opeenvolgende jaren grotendeels op elkaar 
lijken. De bedragen die daar bij horen kunnen wel variëren, bijvoorbeeld omdat de bijstandspopulatie 
krimpt of groeit. Daarnaast bevat de begroting posten die betrekking hebben op nieuwe beleid. De 
onderwerpen die in het coalitieprogramma zijn verwoord, zijn daarvan een voorbeeld. 
 
Vraag 2: 
De prijzen voor gaskosten zijn sterk gestegen, begrijpelijk. Waarom zo’n grote stijging bij Electra? 
Heeft de gemeente een contract met variabele prijzen of een meerjarig contract. Wat zijn daar de 
consequenties van? 
De groothandelprijs voor elektriciteit is, net als voor gas, sterk gestegen. De contracten gas en elektra 
moesten opnieuw worden aanbesteed en gaan lopen vanaf 2023. Hiervoor sloot de gemeente aan bij 
een regionale aanbesteding. Het is een meerjarig contract zonder variabele prijzen. Regionaal is een 
inkoopstrategie opgesteld om stapsgewijs gedeelten van de vaste tarieven vast te klikken. Een groot 
gedeelte van deze tarieven ligt inmiddels vast. Dit geeft enerzijds zekerheid voor de tarieven de 
komende jaren, omdat de bandbreedte van hoe de tarieven uitvallen steeds kleiner worden. 
Tegelijkertijd geeft deze strategie een meer gemiddelde uitkomst voor de uiteindelijke tarieven, ten 
opzichte van het vastleggen van de tarieven op één moment. 
 
Vraag 3: 
Zijn er meerdere posten met grote verschillen, wat zijn daar de oorzaken en welke mogelijke acties 
zijn nodig? 
Zie toelichting zoals opgenomen in de begroting 2023 op pagina 8 & 9. 
 
Vraag 4: 
De programma’s a tot en met f. 
Het is logisch dat wat je wilt bereiken overeenkomt met hetgeen je vorig jaar hebt beschreven. Wat er 
op de verschillende onderdelen is bereikt haal niet uit de voorjaarsnota of jaarrekening. Hoe kunnen 
we dit concreet achterhalen? 
In het jaarverslag wordt in grote lijnen aangeven wat er op de verschillende taakvelden bereikt is. 
Daarnaast zijn veel resultaten natuurlijk ook in de praktijk waarneembaar. De jaarrekening en de 
voorjaarsnota zijn veel meer financieel van aard. 
 
Vraag 5: 
Pagina 30. 
Welke directiemodellen zijn er nog meer en waarom is deze dus goed bevonden? 
In het verleden is het voor het huidige directiemodel gekozen als tegenhanger van het zogenaamde 
secretariemodel. Dit laatste model wordt tegenwoordig in geen enkele gemeente meer gehanteerd. Er 
zijn hele boeken vol geschreven over deze modellen. Belangrijk verschil is dat bij het directiemodel de 
organisatie minder gelaagd is en gericht is op samenwerking tussen de directies en de organisatie 
extern georiënteerd is.   
 
Vraag 6: 
Pagina 31. De befrijfsvoering. Wanneer en hoe is de doelstelling getoetst en wat heeft dat 
opgeleverd? 
Hoe wordt er gewerkt om de cultuur te versterken en hoe wordt dat gemonitord? 
Net als veel andere organisaties houden we de vinger aan de pols als het gaat om de vraag of we nog 
de juiste dingen doen en zo ja, of we die op de juiste manier doen. De wijze van organiseren is daarbij 
een hulpmiddel, maar veel belangrijker is het om de juiste mensen te vinden, te binden en te boeien.  
En daar slagen we nog steeds goed in. Daarbij proberen we dusdanige randvoorwaarden te creëren 
dat medewerkers zich veilig voelen, zich gehoord voelen, plezier in werk hebben en hun talenten 
kunnen ontplooien. De omvang van de organisatie, de korte lijnen en de transparante cultuur zorgt 
ervoor dat eventuele ontwikkelingen snel zichtbaar zijn en er snel geschakeld kan worden. 
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Vraag 7: 
Pagina 32. Wat hebben in positieve zin geleerd van corona en hoe zie dat nu terug? 
We hebben in positieve zin geleerd dat een uitbreiding van digitale voorzieningen zinvol is geweest. 
Omdat andere instanties, bedrijven en gemeenten ook na de coronacrisis blijvend op deze 
werkvormen zijn overgestapt. Voordeel hiervan is dat digitaal vergaderen reistijd bespaard en we als 
gemeentelijke partner aangehaakt blijven bij de diverse digitale overlegvormen. 
 
Vraag 8: 
Pagina 32. Op welke wijze worden er streefcijfers bij het ziekteverzuim gehanteerd en hoe wordt dat 
gemonitord? 
De gemeente Boekel streeft naar een zo laag mogelijk ziekteverzuimpercentage waarbij de 
vergelijking wordt gemaakt met de landelijke ziekteverzuimpercentages in gemeenteland. Dat 
percentage is voor 2021 vastgesteld op 5.8%. Het ziekteverzuimpercentage van de gemeente Boekel 
is momenteel hoger, nl. 6.7%. 
De reden hiervan is het langdurig verzuim van een klein aantal medewerkers, waarbij de oorzaak niet 
werk-gerelateerd is. Met een klein personeelsbestand als het onze, heeft dit wel meteen een negatief 
effect op het ziekteverzuimpercentage. We onderhouden een zo goed mogelijk contact met deze 
medewerkers, bieden hulp waar mogelijk en volgen nauwgezet de stappen die van de werkgever in 
relatie tot de wet Verbetering Poortwachter verwacht worden. 
 
Vraag 9: 
Pagina 32. Past in dit stuk ook niet het beleid met betrekking tot ondermijning en integriteit? 
Hoewel het in onderhavige paragraaf niet is opgenomen, is integriteit en de bijzondere positie die je 
hebt als ambtenaar van de gemeente, één van de aspecten waar we met de medewerkers aandacht 
aan besteden. Er is beleid op het gebied van integriteit in de vorm van een uitgebreide voorlichting 
voor nieuwe medewerkers. Zij ontvangen hier voorafgaand aan hun eerste werkdag informatie over. 
Daarnaast wordt er tijdens het introductieprogramma aandacht aan besteed. Tenslotte tekent de 
medewerker de “gedragscode ambtelijke integriteit”.  
Door middels van tussentijdse themabijeenkomsten houden we dit onderwerp onder de aandacht bij 
alle medewerkers. 
 
Vraag 10: 
Pagina 3. Openbaarheid. Welke categorieën? 
De categorieën, die straks op grond van de Woo openbaar gemaakt moeten worden, zijn: 
1. Wet- en regelgeving 
2. Organisatiegegevens (onder andere de organisatieonderdelen en de bereikbaarheid) 
3. Raadsstukken 
4. Bestuursstukken 
5. Stukken van adviescolleges 
6. Convenanten 
7. Jaarplannen- en verslagen 
8. Woo-verzoeken inclusief het besluit en de verstrekte informatie naar aanleiding van het 

verzoek 
9. Onderzoeken, die geen onderdeel vormen van de uitvoering van de taken (denk aan evaluatie 

van beleid of het functioneren van de organisatie) 
10. Beschikkingen (hiervoor gelden ook veel uitzonderingen) 
11. Klachten 
 
Vraag 11: 
Pagina 36. Worden de risico’s ook door een extern deskundige getoetst? Waarom wel of niet? 
De begroting wordt getoetst door de financieel toezichthouder van de gemeente, dat is de Provincie 
Brabant.  
 
Vraag 12: 
Pagina 39. Samenwerking Bernheze. Wat heeft de evaluatie (door wie) aan leerpunten opgeleverd? 
In de samenwerking rondom de Dienstverleningsovereenkomst met Meierijstad, waar Bernheze ook 
een partner in is, is door BMC onderzoek gedaan naar verbeterpunten in de samenwerking.  
De aanbevelingen op het gebied van o.a. rolverdeling bij beleidsontwikkeling, vergaderstructuur, 
aandachtspunten voor de overeenkomst en financiële afspraken worden op dit moment geanalyseerd 
en omgezet naar concrete aanpassingen op de Dienstverleningsovereenkomst 2023 e.v. 
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Vraag 13: 
Pagina 42 e.v.: dient o.a. armoede, gezondheid en energiekosten niet meegenomen te worden? 
Niet gekwantificeerde risico’s op het gebied van armoede, gezondheid en energiekosten hebben 
zeker aandacht maar worden meegenomen binnen de beleidsterreinen van het Sociaal Domein. 
 
Vraag 14: 
Pagina 48 e.v.: vorig jaar is aangegeven dat de indicatoren voor de gemeente Boekel geen echte 
sturingsmiddelen zijn. Waarom niet? Welke indicatoren zouden wel een meerwaarde kunnen 
webben? Wellicht eigen indicatoren?  
De kengetallen kunnen door de gemeenteraad als sturingsmiddelen gebruikt worden. Echter zijn het 
vrij abstracte cijfers, waar een complexe formule met diverse indicatoren aan ten grondslag ligt en die 
vooral iets zeggen als je ze in samenhang bekijkt. Lokaal lijkt juist gekozen om te sturen op de 
concrete werkelijkheid. 
 
Vraag 15: 
Pagina 57. Is het risico van meer rente kosten niet reëel? 
Correct, daar is bij het opstellen van de begroting 2023 ook rekening mee gehouden.  
 
Vraag 16: 
Pagina 32. Het stukje over personeelssterkte in 2022 is gelijk aan 2023, toch is de aandacht nu toch 
hoger dan 1 jaar geleden? 
De personeelssterkte in 2022 is niet gelijk aan 2023. De formatie is toegenomen. De toelichting onder 
4.2.3 personeelssterkte voor 2022 geldt echter ook voor 2023. 
 
Vraag 17: 
Pagina 60. 
Toelichting gevraagd op de OZB. Wat is de koers? 
Na 2023 wordt rekening gehouden met een prijsindexering van 1%.  
 
Vraag 18: 
Pagina 65. Kwijtschelding. Concretiseer dit voor de afgelopen 3 of 4 jaar. Welke trend zie je? En wat 
kun je hiermee? 
De kwijtscheldingen van de afgelopen 4 jaar zijn als volgt: 
2018: € 28.000 
2019: € 31.000 
2020: € 28.000 
2021: € 38.000 
We kunnen kwijtscheldingen monitoren. Het gemiddelde loopt op.  
 
Vraag 19: 
Pagina 66. De risico-norm is duidelijk verschillend in vergelijking met 2022. Is dit verklaarbaar? 
Als gevolg van ontwikkelingen in 2021 (jaarrekening resultaat) en 2022 (actualisatie 
weerstandscapaciteit) is dit bijgesteld. 
 
Vraag 20: 
Pagina 68, verbonden partijen. 
Waar zijn er echt verschillen in vergelijking met vorige jaren en waarom? 
Het aantal verbonden partijen is gelijk gebleven, er zijn geen significante afwijkingen. 
 
Vraag 21: 
Pagina 1: “ravijnjaar”, wordt daarmee bedoeld dat in 2026 niet helder is wat de gemeenten gaan 
ontvangen?  
Zoals uit diverse publicaties ook duidelijk naar voren is gekomen, is vanaf 2026 de uitkering die 
gemeenten ontvangen via het gemeentefonds fors naar beneden bijgesteld. Daarbij is nog niet 
duidelijk op welke wijze dit zal worden gecompenseerd. Een verbreding van het gemeentelijke 
belastinggebied, zodat gemeente zelf meer inkomsten kunnen genereren, wordt genoemd als een 
mogelijke oplossing. 
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Vraag 22: 
Pagina 1: de weerstand is voldoende. Geldt dat ook bij de huidige ontwikkelingen zoals RES, 
energiekosten, stikstof ,armoede en gezondheid 
De weerstand is voldoende, daarnaast beschikken we over een ruime algemene reserve. 
 
Vraag 23: 
Pagina 7,  
A06: zijn de kosten voor rente niet te verwachten dat die zullen stijgen? 
Met het opstellen van de begroting 2023 is hier reeds rekening mee gehouden. 
 
Vraag 24: 
E02: de verwachting is dat de huisvesting voor statushouders /vluchtelingen veel hoger zal worden?  
Deze verachting klopt, op dit moment gaat het over dagkoersen. 
 
Vraag 25: 
C05: gaan de ontwikkeling van de omgevingskosten niet extra kosten met zich meebrengen? 
De vraagstelling is onduidelijk, maar er wordt vanuit gegaan dat u bedoelt: gaat de omgevingswet 
extra kosten met zich meebrengen? Het is onduidelijk welke kosten de omgevingswet met zich mee 
gaat brengen, maar in de begroting is hiervan een grove schatting gemaakt. Mocht blijken dat later 
(bijvoorbeeld na inwerkingtreding Omgevingswet) de inschatting anders is, zal de begroting worden 
bijgesteld. 
 
Vraag 26: 
Pagina 16 e.v.: wat willen we begrijpen wordt in de diverse programma’s genoemd. Dit staat er te 
algemeen zodat niet helder is wat dit onderdeel in 2023 gaat opleveren. Bijvoorbeeld: kijk naar de 
doelen van verkeer en vervoer op pagina 19. 
We zijn bezig om de begrotingen in de komende jaren op dit vlak meer te concretiseren. Hetgeen 
opgenomen is bij verkeer en vervoer is dit reeds gelukt. 
 
Vraag 27: 
Pagina 21: een goed woon- en leefklimaat in buurtschap de Elzen, we spreken toch van minder 
slecht? 
We streven binnen de mogelijkheden naar een goed woon- en leefklimaat. 
 
Vraag 28: 
Pagina 25: iedereen prettig kan blijven , wonen, leven en werken. Is dat zo? 
We streven ernaar dat iedereen prettig kan blijven wonen, werken en leven. Of dat zo is zal mede 
bepaald worden door ieders persoonlijke welbevinden, de mogelijkheid om zelf regie te pakken, de 
mogelijkheden om ‘ mee te doen’ in de samenleving etc. 
 
Vraag 29: 
Technisch 
Pagina 11. Investering. Waar een 0 staat komt daar niks te staan (in de toekomst) of is dat op dit 
moment nog niet bekend? 
Waar een 0 nul staat komt inderdaad niks te staan. 
 
Vraag 30: 
Pagina 11. Welke grote verschillen zijn er in vergelijking met 2021, wat zijn daar de redenen van? 
Zie toelichting voorjaarsnota 2022 (pagina 12, 13 & 14) en toelichting begroting 2023 (pagina 8 & 9). 
 
Vraag 31: 
Door de invoering van de omgevingswet in 2023 is de verwachting dat er meer werkzaamheden door 
de gemeente zelf uitgevoerd dienen te worden. Tevens is het vervullen van vacatures steeds 
moeilijker en is het voorstel de arbeidsvoorwaarden uit te breiden om huidig personeel meer aan de 
werkgever te binden. Is dit begroot? Waarom wel/niet? 
We begroten alleen dat wat we weten. Dat geldt ook voor mogelijke extra werkzaamheden 
voortvloeiende uit de omgevingswet als voor het verbeteren van de arbeidsvoorwaarden. Zodra dit 
concreter wordt ziet u dat terug via de P&C cyclus. 
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Vraag 32: 
Wat hier ook mee te maken heeft is de uitbreiding / aanpassing van ICT t.g.v. invoering van de nieuwe 
omgevingswet. Is dit begroot? Waarom wel/niet? 
Alle grote wijzigingen zijn doorgevoerd in 2022. We houden de ontwikkelingen mbt de Omgevingswet 
nauwkeurig in de gaten. Indien er investeringen nodig zijn worden deze meegenomen in de begroting. 
 
Vraag 33: 
We hebben een beleidslijn vervanging- en uitbreidingsinvesteringen voor sportverenigingen maar 
zoals afgesproken zou er ook een komen voor de groep van anders dan sportverenigingen, bv KBO.  
Is dit begroot? Waarom wel/niet? 
De evaluatie van het (sport)accommodatiebeleid staat in het Collegeprogramma opgenomen voor 
2025 middels een PM post. Bij het vaststellen van de beleidslijn voor buitensportaccommodaties is 
afgesproken dat we eerst twee jaar gaan werken met deze beleidslijn en daarna zullen evalueren. 
 
Vraag 34: 
De Begroting 2023 geeft aan dat door externe factoren de kostenstijgingen van bouwmaterialen en 
werkzaamheden gigantisch stijgen. De kosten voor het MOP zullen dus stijgen. Is dit begroot? 
Waarom wel/niet? 
Dit is niet begroot. Ten tijde van het opstellen van het MJOP was de enorme kostenstijging door de 
energiecrisis nog niet aan de orde. 
 
Vraag 35: 
In het kader van persooneelsbinding is een kleine activiteit als personeelsuitje wel belangrijk. De 
posten staan wel onder kostensoort/kostenplaats genoemd, maar de bedragen zijn 0. Is dit niet 
begroot? Waarom wel/niet? 
De kosten zijn per 2022 geclusterd, derhalve niet meer per sector uitgesplitst.  
 
Vraag 36: 
We hebben bij de voorjaarsnota bespreking gevraagd meer budget vrij te maken voor kunst 
investeringen binnen onze gemeente en langs de Rondweg. Is dit begroot. Waarom wel/niet? 
In het Collegeprogramma 2022-2026 staat opgenomen dat we in 2023-2024 een notitie Kunst & 
Cultuur gereed hebben. Daarbij zullen we eerst inventariseren wat er allemaal al is in Boekel en 
Venhorst. De uitvoering staat als PM opgenomen, omdat elk initiatief een eigen voorstel noodzaakt 
met een bijbehorend budget. 
 
Vraag 37: 
We hebben jaarlijks herstelkosten voor plaatsgevonden vandalisme. Jaarlijks een bedrag van ca. 20 k. 
is dit begroot? Waarom wel/niet? 
De kosten voor herstel zijn beperkt. De kosten die gemaakt worden kunnen worden gedekt uit 
bestaande budgetten.  
 
Vraag 38: 
Waar we graag uitleg over willen, is de post kapitaallasten. Deze vraag kan beantwoord worden 
tijdens de bijeenkomst van dinsdag 18 oktober 2022.  
Is de post duurzaamheid niet meer nodig? En mantelzorg ondersteuning? 
Nog dit kalenderjaar zal de raad worden geïnformeerd inzake duurzaamheidsvraagstukken. Kosten 
voor mantelzorg ondersteuning vind plaats middels uitvoering binnen bestaande budgetten.  
 
Vraag 39: 
Blz. 22:  programma C verschil in staatje  van totale lasten en baten met vorig jaar  hoe komt dit? 
Nu staat bij totale baten  bijna overal een  - voor en in 2022 niet ? 
Zie het antwoord bij vraag 41. 
 
Vraag 40: 
Blz 23:  hoe zit het met deelname van inwoners met een beperking aan sportclubs in Boekel? 
Inwoners met een beperking worden zoveel als mogelijk warm omarmd en welkom geheten bij 
sportverenigingen. SBB maakt het eveneens mogelijk om inwoners met een beperking mee te laten 
doen met sport en bewegen. Dit is zelfs een specifieke aandachtsgroep. Maar elke ‘ beperking’ 
noodzaakt tot maatwerk, om het meedoen mogelijk te maken. 
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Vraag 41: 
Blz 24. Ook hier verschil in totale baten en lasten overzicht ? 
De financiële overzichten bij de programma’s worden vanaf 2023 inderdaad anders gepresenteerd. 
De reden hiervoor is dat dit de leesbaarheid vergroot en de mutatie op reserves beter te herleiden is. 
Daarnaast sluit de data nu één op één aan met de gegevens uit ons financieel systeem, waarbij baten 
minbedragen zijn. 
 
Vraag 42: 
Blz 25: Wanneer zien wij nu eindelijk het sociale loket in Boekel? Is al meerdere keren beloofd. Het 
dorpsteam zit nu op een mooie locatie dus wat houdt het nog tegen of wat is er nodig om dit te 
realiseren. 
Het ‘sociaal loket’ is geen fijne woordkeuze; wij buigen dit om naar ‘Integrale Toegang’. 
De armoederegisseur is reeds fysiek aanwezig binnen het Dorpsteam, zodat de gesprekken met 
mensen die het financieel lastig hebben al uitgenodigd worden op locatie. We hebben een consulent 
met specifieke aandacht voor de GGZ problematiek werkzaam binnen het Dorpsteam, die de korte 
lijnen onderhoudt met huisartsen, GGZ, een specialistisch regionaal team etc. Vanuit Meierijstad 
sluiten er reeds structureel klantmanagers aan bij het Dorpsteam, om de gesprekken over inkomen en 
schulden op de locatie Dorpsteam plaats te laten vinden. Binnen de nieuwe 
Dienstverleningsovereenkomst met Meierijstad is het structureel aan laten sluiten van deze 
klantmanagers op de locatie Dorpsteam Boekel onderwerp van gesprek. 
 
Vraag 43: 
Blz 29. Geraamd resultaat ook hier andere bedragen dan vorig jaar. Hoe kan dit? 
In het afgelopen jaar is er meer bekend geworden over de ontwikkelingen in de komende jaren, 
waardoor de begroting en daarmee het geraamde resultaat meerjarig is bijgesteld. Bedragen worden 
hetzelfde als voorheen gepresenteerd. 
 
Vraag 44: 
Blz 33: Digitalisering en beveiliging super belangrijk maar worden de inwoners die digitaal niet 
onderwezen zijn of de groep laag geletterden niet vergeten? En hoe zien we dat? 
Zie weinig aandacht voor de groep ouderen.  
De informatie over digitalisering en informatiebeveiliging uit de begroting heeft betrekking op de 
bedrijfsvoering van de gemeente Boekel. Richting de inwoners van de gemeente Boekel is het 
inderdaad van belang om rekening te houden met een groep mensen die moeite heeft om mee te 
(blijven) doen in onze samenleving. Dat is de reden dat er – opgenomen in het coalitieprogramma – 
op verschillende manieren wordt ingezet op het terugdringen en voorkomen van achterstanden, het 
versterken van de zelfredzaamheid en het ondersteunen bij participatie. Zie ook begroting 2023, 
programma D en E. 
 
Vraag 45: 
Blz 41: aandachtsgebied de Elzen.  Waar moeten we aan denken bij aanvullende verplichtingen? 
Mogelijke aanvullende verplichtingen waar aan gedacht kan worden is de begeleiding van de 
planvorming casus Coppens en mogelijk het opstellen van anterieure overeenkomsten voor diverse 
andere casussen die voortkomen uit het gebiedsproces De Elzen. 
 
Vraag 46: 
Blz 55: Groen. Welk niveau is het onderhoud nu?  
Het onderhoud van het openbaar groen is opgedeeld in twee verschillende beeldkwaliteitniveaus. 
Voor het centrum en de begraafplaatsen hanteren we onderhoudsniveau A en voor de rest hanteren 
we niveau B volgens de CROW richtlijnen. Deze richtlijnen verschillen van niveau A+ tot niveau D. Er 
mag bijvoorbeeld in groenvakken, op straatwerk, in boomspiegels met mate onkruid staan en 
natuurlijk- en zwerfafval liggen.  
Over het algemeen wordt het niveau behaald. We zien dat bij extreme weersomstandigheden 
(extreem warm weer dat afwisselt met regenbuien) dat het moeilijk is voor onze partner om de niveaus 
te behalen. Er wordt door onze medewerkers op gestuurd om dit zo snel mogelijk op te lossen. 
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Vraag 47: 
Blz 63: afvalstoffen heffing voor 1 persoonshuishouding erg hoog. Hoe is dit berekend en is dit eerlijk. 
Rioolrechten zijn wel in verhouding 
De hoogte van de afvalstoffenheffing wordt bepaald aan de hand van de verwachte kosten (begroting) 
van het komende jaar. Als de kosten wat betreft de afvalinzameling stijgen, door bijvoorbeeld door 
hogere brandstofprijzen of omdat de verwerking van afval duurder wordt, dan heeft dit een 
verhogende werking op de afvalstoffenheffing. De totale kosten worden gedeeld door het totaal aantal 
woningen in gemeente Boekel die een volgens de verordening afvalstoffenheffing (gegevens BSOB) 
een aansluiting hebben.  
 
Vraag 48: 
Bijlage C:  herplantverplichting? Wat zijn de plannen voor het komende jaar, waar gaan we beplanten  
We gaan ons dit jaar focussen op plaatsen waar bomen zijn weggevallen om de laanstructuren te 
herstellen, zowel binnen als buiten de bebouwde kom. Daarnaast zijn we ons aan het oriënteren op de 
aankoop van een perceel om in te richten als natuur. Hierbij gaan we gebruik maken van de geldende 
subsidieregeling. 
 
Vraag 49: 
Bijlage E: aanpak de Elzen staat in 2024 en 2025 al €15.000 waar is dit voor? 
Afwikkeling gebiedsvisie de Elzen. 
 
Vragen op kostenplaats / kostensoort: 
 
Vraag 50: 

1. 604506 Afschrijvingen ICT in 2024 en 2025 van 117 k. Is dit t.g.v. investeringen in ICT t.g.v. 
de invoering nieuwe omgevingswet ? 
Gedeeltelijk. In deze afschrijvingen zitten ook andere ICT producten/diensten. 

 
Vraag 51: 

2. 653001 Geen extra budget voor kunst en cultuur 
Dat klopt.  

 
Vraag 52:  

3. 621000 Diverse kosten wegbeheer 2022, hierna 0. Is dit de afronding rondweg project met 
Provincie ? 
Correct. 

 
Vraag 53: 

4. 631004 Bijdrage Marketing Campagne Many Tools vanaf 2022 op 0. Is het niet van belang 
voor de detaillisten in onze gemeente Boekel deze bijdrage te continueren om ze te 
ondersteunen in hun promotie tot dat de Zuidwand is gerealiseerd en de detaillisten blijven 
voortbestaan. 
Op dit moment zijn er geen vervolgacties gegeven aan de marketingcampagne Many Tastes 
vanuit de detaillisten. Indien er een vervolgverzoek komt zullen wij dit opnieuw beoordelen. 

 
Vraag 54: 

5. 683001 Door de invoering omgevingswet 2023 en wet kwaliteitsborging bouw zullen er minder 
inkomsten ontstaan uit de verleende bouwvergunningen. Wordt dit over enkele jaren 
gecompenseerd door het rijk ? 
Die verwachting is er niet. 

 
Vraag 55: 

6. 530300 Uitbreiding bedrijventerrein Venhorst wordt wel in de begroting 2023 genoemd maar 
hiervoor is geen budget in de begroting 2023 - 2026 voorzien. Waarom niet ?? 
Betreft afwikkeling van de buitenruimte die naar verwachting in eind 2022 of begin 2023 plaats 
zal vinden. 
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Vraag 56: 
7. 652100 Wat is de reden om bij de geprivatiseerde voetbal vereniging Boekel Sport een 

bijdrage te leveren van 1,6 k per jaar voor onderhoud van de aangelegde kunstgrasvelden. 
Het betreft in dit geval budget voor het onderhoud aan het Hockeyveld.  

 
Vraag 57: 

8. 657013 Wat is de reden voor opname van 40 k in 2024 voor groen beheersplan 
Dit betreft de inhuur van een deskundige partij om samen het groenbeheerplan op te stellen. 

 
Vraag 58: 

9. 657043 Geen budget opgenomen voor extra investeringen voor kunstuitingen/objecten in 
onze gemeente. In de voorjaarsnota nog aangekaart. 
De raad heeft hiertoe geen besluit genomen.  

 
Vraag 59: 

10. 661031 Stijging salaris/subsidies WMO van 17 k in 2022 naar 33 k in 2023. Wat is hiervoor de 
reden ? 
Dit betreft een gewijzigde kostentoerekening. 

 
Vraag 60: 

11. 661032 Salaris jeugd, idem wat is de reden voor de stijging van 10 k in 2022 naar 26 k in 
2023 
Dit betreft een gewijzigde kostentoerekening. 

 
Vraag 61: 

12. 661060 Ligt er een plan voor voor de opgenomen budgetten burgerparticipatie van 65 - 65 - 
30 en 30 k in de meerjaren  begroting. Prima voorstel maar er dient wel een plan onder te 
liggen anders ben ik bang dat er niets mee gebeurt. 
Zoals ook bij het collegeprogramma is aangegeven komen we met een visie op participatie. 

 
Vraag 62: 

13. Kosten voor representatie 4380911. In 2021 €12151. Daarna €1500 Vanwaar dit verschil en 
wat valt er precies onder? 
Betreft incidentele kosten in 2021 voor de huur van gemeenschapshuis de Horst. Daar waar 
de COVID-19 raadsvergaderingen hebben plaatsgevonden. 

 
Vraag 63: 

14. 602011 602012. Salarissen algemene dienstverlening titel 1, salarissen en sociale lasten, 
salariskosten dienstverlening titel 3. Zijn in 2023 en verder veel lager. Hoe kan dit. 
Dit betreft de salarislasten van burgerzaken, van oudsher onderverdeeld in titel 1 en titel 3. 
Tegenwoordig proberen we deze kosten zoveel mogelijk op de kostenplaats 602010 
(Burgerzaken salariskosten) onder te brengen. 
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Vragen GVB n.a.v. aanbieden Begroting 2023 en meerjarenraming t/m 2026 
 
Hierbij vragen tbv begroting 2023 namens Gemeenschapsbelang Venhorst- Boekel 
 
Vraag 64: 
1) U geeft aan dat een deel van het coalitieakkoord is verwerkt en een deel niet. Kunt u  

concreet aangeven welke delen niet zijn verwerkt in voorliggende begroting 2023? 
De kosten voor het opstellen van de verschillende visies genoemd in het coalitieakkoord en 
vertaald in het collegeprogramma, zijn verwerkt in de begroting. De mogelijke kosten die 
voortvloeien uit die visies zijn nog niet bekend en derhalve niet opgenomen. 

 
2) Ad Financieel overzicht blz 6 t/m 9 
Vraag 65:  
a) Programma C  mutatie C.07:  Is 45.000 euro begroot bovenop de gevraagde 60.00 euro die in  

het raadsvoorstel Gebiedsaanpak Bovenstehuis wordt voorgesteld aan de gemeenteraad? 
Het gaat hier over dezelfde € 60.000. De verwachte kosten in 2022 zijn € 15.000, in 2023 
worden er € 45.000 kosten verwacht. 

 
Vraag 66: 
b) Programma C mutatie C.06;  
I. Waarom pas in 2024 een post voor centrummanagement 
II. Waarom wordt dit voor 1 jaar opgenomen 
III. Het lijkt her op dat centrummanagement wordt gekoppeld aan de economische beleidsvisie.   

Waarom is hier voor gekozen? 
I. Dit is conform het collegeprogramma. Er is dan gepland dat de economische beleidsvisie  

wordt opgesteld. Hiervoor is centrummanagement gewenst. 
II. Dit wordt voor 1 jaar opgenomen omdat de verwachting is dat dit maar voor 1 jaar benodigd  

is. 
III. Dat klopt inderdaad. Hiervoor is gekozen om de economische beleidsvisie te koppelen aan de  

bestaande en eventueel nieuwe ondernemers. Hiervoor is het centrummanagement en de 
contactlegging van belang. 

 
Vraag 67: 
c) Programma C mutatie C.07 : Pacht Hoekstraat 6/8: graag een update en perspectief van deze  

locatie 
 Dit volgt middels een raadsvoorstel in december 2022. 
 
Vraag 68: 
d) Programma D mutatie D.05; waarom subsidie voordeel? 
 Aangevraagde subsidie is toegekend aan de gemeente Boekel. 
 
Vraag 69: 
e) Programma E mutatie E.02:  Is er compensatie vanuit het Rijk te verwachten en zo ja,  

hoeveel? 
Met de stijging van het aantal te huisvesten statushouders zullen ook de diverse uitkeringen 
van het Rijk voor deze opgave stijgen. De hoogte ervan wordt bepaald door de prognose van 
de taakstelling. 

 
Vraag 70: 
f) Programma F; mutatie F.04: graag hierover een technische toelichting tijdens de bijeenkomst  

18 oktober 
Dat kan.  
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3) Programma’s A t/m F (blz 16 t/m 28) en PM posten (par. 2.3) 
g) Programma A:  
Vraag 71: 
I. Wanneer moet de SOR gereed zijn? 

 Er is nog geen besluit genomen in het kader van de samenhangende objectenregistratie (er 
liggen nu vooral beleidsuitgangspunten en ontwerpen op gebied van data en architectuur). 
De verwachting is overigens dat er niet 1 groot besluit komt tot invoering van de brede SOR, 
maar dat stapsgewijs naar de stip-op-de-horizon toegewerkt wordt. 

 
Vraag 72: 
II. Wanneer is onderzoek afhandeling bezwaren afgerond 
 Het streven is om in de eerste helft van 2023 met een voorstel richting de raad te komen. 
 
Vraag 73: 
III. Wat is de visie van het College aangaande instellen van een Rekenkamercommissie en wat is  

de aanpak om hierbij aan de wet- en regelgeving te voldoen ? 
U vraagt naar de visie van het college omtrent de invulling van een rekenkamercommissie. 
Wat het college betreft heeft de huidige constructie, waarbij we een rekenkamercommissie 
hebben waarin raadsleden zitting hebben, de voorkeur. Vanaf 2023 wordt een onafhankelijke 
rekenkamer echter verplicht. Als je als gemeente een rekenkamercommissie hebt (en 
bijbehorende verordening) geldt een overgangstermijn van 1 jaar. Vanaf 1 januari 2024 dient 
dus ook Boekel een rekenkamer te hebben. De raad is aan zet als het gaat om de nadere 
invulling van de rekenkamer alsmede het eventuele bijbehorende budget.  

 
Vraag 74: 
IV. Zijn kosten tbv vernieuwen audio (en video) installatie in begroting opgenomen? Zo nee, wat  

is het proces hieromtrent?  
Deze kosten, die naar verwachting op kunnen lopen naar € 200.000 (incl. noodzakelijke 
aanpak raadzaal), zijn niet begroot. In overleg met de griffie zal de nadere invulling worden 
onderzocht. 

 
Vraag 75: 
V. Is in de begroting rekening gehouden met uitvoering griffieplan? 

 De mogelijke kosten die voortvloeien uit het griffieplan zijn niet aangedragen vanuit de griffie 
voor deze begroting. 

 
h) Programma B: 
Vraag 76: 
I. Wat wordt bedoeld met provinciale fietsroutes en waarom zijn dit PM kosten voor de  

gemeente?  
Dit is een reservering voor het mogelijk aansluiten van de gemeentelijke fietsinfrastructuur 
op provinciale (snel)fietsroutes. Verwacht wordt dat dit bij de nadere uitwerking van de 
ambities en speerpunten van het gemeentelijk verkeer- en vervoersplan een relevant thema 
wordt. 

 
Vraag 77: 
II. Wat is de stand van zaken aangaande verbindingsweg Leurke/ Mutshoek? 
 Is nog in onderzoek c.q. het proces loopt nog. 
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Vraag 78: 
III. Wat is de stand van zaken aangaande onderzoek fietsbrug Leurke/ Aa? 

 Een eerste technisch onderzoek naar een verbinding in het Leurke over de Randweg heen of 
er onder door, geeft een kostenindicatie van ca. 1 mln (exclusief voorbereiding, advisering en 
toezicht en noodzakelijke grondaankopen). 

 
Vraag 79: 
IV. Wat is de stand van zaken aangaande veiligheid fietsoversteek Erpsweg/ de Aa? 
 Is nog in onderzoek c.q. het proces loopt nog. 
 
Vraag 80: 
V. Wat is de stand van zaken aangaande mobiliteitsvisie en vervolg? 

 De raad is geïnformeerd over de stand van zaken middels een memo. In de raadcyclus van 
november zal de mobiliteitsvisie ter vaststelling worden aangeboden, inclusief verdere 
planning van het proces. 

 
Vraag 81: 
VI. Is het nuttig en noodzakelijk om de ‘Ritjes in Boekel” door te ontwikkelen nu er een lijndienst  

van Venhorst- Veghel is gestart?  
Door het wegvallen van de grote buslijnen in Boekel zijn we meer aangewezen op 
kleinschalige mobiliteitsoplossingen zoals de Buurtbus en Ritjes in Boekel. De Buurtbus is een 
vaste lijn (vaste route en tijden) terwijl Ritjes in Boekel mogelijkheden voor flexibel vervoer 
biedt (tijd en plaats zelf te bepalen). Beide werken dus complementair aan elkaar. 

 
Vraag 82: 
VII. Overzicht Investeringen: Herinrichting Kerkstraat 1.5 milj.  Kan toegelicht worden waarom  

dat in 2026 geactiveerd moet worden? 
Naar verwachting is dat het jaar dat er gestart gaat worden met de werkzaamheden. 

 
Vraag 83: 
VIII. Overzicht afsluiting GoorL kan toegelicht worden welke maatregelen worden voorzien? 

 Dit betreft een reservering voor een fysieke beperking/afsluiting op Het Goor. Echter met het 
besluit een proces op te starten om te komen tot een mobiliteitsvisie en een gemeentelijk 
verkeer- en vervoersplan willen we eerst deze uitkomsten afwachten. 

 
i) Programma C: 
 
Vraag 84: 
I. Opstellen volkshuisvestingsbeleid wordt gemist: Zie coalitieakkoord en zie ook motie  

begrotingsbehandeling begroting 2022. Klopt dat? Zo ja, wat stelt het College voor hoe dit op 
te pakken? 
In het Collegeprogramma staat de actualisatie van de woonvisie opgenomen voor 2023. 
Binnen het opstellen van de woonvisie zal onder meer ook aandacht zijn voor de 
opkoopbescherming, zorgwonen/woonzorgvisie, huisvesting van arbeidsmigranten, 
vluchtelingen en statushouders. Dit zal integraal benaderd worden. 

 
Vraag 85: 
II. Wat is de stand van zaken aangaande ontwikkelingen Peelnatuurdorpen en wat is de visie  

van het College op deze ontwikkeling? 
Voor de stand van zaken aangaande ontwikkelingen Peelnatuurdorpen dient u bij de 
initiatiefnemers te zijn. Het initiatief in eerste instantie gericht op agrarische ondernemers en 
biedt hen een alternatieve manier om inkomsten te genereren. Daarnaast leidt dit initiatief 
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tot winst op het vlak van natuur en verruiming aanbod woonruimte. Naast de doelgroep zelf 
en initiatiefnemers is vooral ook de provincie (en in het verlengde daarvan de nationale 
overheid) aan zet om dit initiatief mogelijk te maken. 

 
Vraag 86: 
III. Wat is stand van zaken aangaande de uitvoering overeenkomst Ontwikkelmaatschappij  

Ruimte voor Ruimte? 
We zijn in goed overleg met de Ontwikkelingsmaatschappij Ruimte voor Ruimte om hier 
nader invulling aan te geven. 

 
Vraag 87: 
i. In het verlengde van bovenstaande, kan toegelicht worden wat bedoeld wordt met de zin  

“Hiermee worden ruimte- voor- ruimte woningen gerealiseerd die zorgen voor een verdere 
invulling van de vitalisering van het buitengebied” irt tot de overeenkomst ORR?  
Een RvR-titel wordt gegenereerd door de sanering van een veehouderij en zorgt daarmee 
voor vitalisering van het buitengebied. 

 
Vraag 88: 
IV. Binnen welke beleidsproces wordt de toekomstvisie op buurtschappen geborgd? 

 Via de actualisering van Vitaal Buitengebied Boekel en de omgevingsvisie zal er ook aandacht 
worden gegeven aan de buurtschappen. 

 
Vraag 89: 
V. Wat wordt bedoeld met meewerken aan ontwikkelingen in het kader van Vitaal Buitengebied  

Boekel waarbij er nieuwe functies worden toegekend aan bestaande locaties? Waar moet 
aan gedacht worden?  
Bijvoorbeeld functieveranderingen van Agrarisch-veehouderij naar Wonen of Agrarisch - 
veehouderij naar Bedrijf (maximaal milieucategorie 2). 

 
Vraag 90: 
i. Welke economische dragers zijn volgens de visie van het College passend? 
 Dit volgt uit het economisch beleidsplan dat wordt opgesteld in 2024. 
 
Vraag 91: 
ii. Wat is de visie van het College om zonder dat er stenen ter plaatse wordt afgebroken, op  

maagdelijke grond woningen worden gebouwd in het buitengebied? 
Om een afweging te kunnen maken wanneer het wel of niet mogelijk is om woningen te 
bouwen in het buitengebied, wordt gebruik gemaakt van de beleidskaders die door de 
gemeenteraad zijn vastgesteld. Een voorbeeld daarvan is het Vitaal Buitengebied Boekel, 
waarin kaders worden gesteld voor ontwikkelingen in het buitengebied. Daarnaast is 
bijvoorbeeld ook provinciale regelgeving van toepassing, waardoor per locatie een 
ruimtelijke afweging gemaakt wordt. 

 
Vraag 92: 
VI. Wanneer is de impact (zie par. 4.3.4.) vwb Wet Kwaliteitborging bouw ihk invoering  

Omgevingswet duidelijk voor de gemeente en burgers?   
Het kostenaspect wordt pas inzichtelijk na inwerkingtreding Omgevingswet/Wet 
Kwaliteitsborging. Voor bouwmeldingen mogen geen leges in rekening worden gebracht, 
maar deze brengen wel administratief werk met zich mee. Hoeveel werk is vooralsnog 
moeilijk in te schatten. Dit zal in het begin sowieso veel meer tijd kosten. 
De uiteindelijke impact zal pas blijken zodra de Omgevingswet en de Wet Kwaliteitsborging 
zijn ingevoerd. Voorlopig zijn er o.a. onvoldoende kwaliteitsborgers (private partijen) 
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opgeleid, waardoor naar verwachting bouwinitiatieven zullen worden vertraagd. Men kan 
een bouwmelding pas indienen, zodra o.a. een risicobeoordeling met borgingsplan door de 
kwaliteitsborger is aangeleverd. Wanneer een melding onvolledig is, moet een gemeente 
hierop binnen 4 weken reageren richting initiatiefnemer. Overigens zal de gemeente qua 
termijn hierbij niet voor ‘oponthoud’ zorgen. 

 
Vraag 93: 
i. Op welke wijze wordt hierop geanticipeerd? 

 Richting einde van het jaar zullen wij via diverse kanalen hierover communiceren, zodat 
inwoners op de hoogte worden gebracht van de wijzigingen en het traject onder de 
Omgevingswet. Ontwikkelingen houden we in de gaten en anticiperen hierop zo snel als 
mogelijk. Na invoering Omgevingswet/Wet  
Kwaliteitsborging zullen wij geregeld evalueren om te kunnen inschatten waar bijsturing 
noodzakelijk is. 

 
Vraag 94: 
VII. Wat is de visie en mogelijke aanpak van het College aangaande huisvesting statushouders  

binnen onze gemeente? 
 Op dit moment wordt er breed gekeken naar het huisvesten van vluchtelingen en 
statushouders binnen onze gemeente. Dit doen we samen met Peelrand ten aanzien van de 
doorstroming en nieuwbouwontwikkelingen, we zijn in gesprek met particulieren en we zijn 
bezig met het inventariseren van locaties om daar (samen met Peelrand) tijdelijke 
woonruimte te laten landen. 

                  
j) Programma D 
Vraag 95: 
I. Zijn de leerlingprognoses kloppend irt aantal leslokalen in Boekel en Venhorst? 

 Als gemeente laten we om de twee jaar een leerlingenprognose uitvoeren, waarmee we 
goed zicht krijgen op de toekomstige omvang van het aantal leerlingen en de daarvoor 
benodigde ruimte. Eind 2022 wordt deze prognose voor het primair onderwijs in de 
gemeente Boekel weer uitgevoerd. 

 
Vraag 96: 
II. Zo nee, welke consequenties heeft dat en wat is plan van aanpak? 
 Zie antwoord bij vraag 95. 
 
k) Programma E:  
Vraag 97: 
I. Kan het College aangeven wat de trend is aangaande de behoefte op WMO- en  

jeugdzorgvoorzieningen in relatie tot beschikbare rijksmiddelen?  
Er is een stijgende behoefte aan Wmo- en jeugdzorgvoorzieningen. Het aantal aanvragen en 
de complexiteit neemt toe. Het is de vraag of de rijksmiddelen (in het nieuwe verdeelmodel) 
deze stijgende uitgaven compenseren. 

 
l) Programma F: 
Vraag 98: 
I. Wat zijn de activiteiten tbv uitvoering Schone luchtakkoord? 

Het landelijk Schone Lucht Akkoord richt zich op diverse thema’s; Boekel neemt passief deel 
op de thema’s Mobiliteit, aanbesteding van mobiele werktuigen (regionaal), ontmoediging 
houtstook en bij de implementatie van de Omgevingswet wordt omgevingsgericht gewerkt. 

Vraag 99: 
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II. Wat wordt bedoeld met ‘Duurzaamheid” bij de PM-post? 
Het duurzaamheidsplan vastgesteld in 2021 wordt iedere 2 jaar geëvalueerd en daar waar 
nodig aangepast. Deze evaluatie is op dit moment gaande. De financiële effecten zijn 
gedurende de evaluatie nog niet voldoende betrouwbaar in te schatten. Daarom staat 
verduurzaming als PM post opgenomen. 

 
Vraag 100: 
III. Welke consequenties heeft het Stikstof vraagstuk op de bedrijfsactiviteiten van (agrarische)  

ondernemers en realisatie woningbouw in onze gemeente? 
De gemeente Boekel heeft weinig last van de stikstofproblematiek, onder andere omdat de 
dichtstbijzijnde Natura2000-gebieden op circa 16 kilometer afstand liggen. Uit recente 
stikstofonderzoeken voor woningbouwplannen in de gemeente Boekel blijkt dat er geen 
significant negatieve effecten ten gevolge van stikstofdepositie ontstaan. 

 
Vraag 101: 
IV. Wat zijn de activiteiten die te verwachten zijn aangaande project Steenbreek? 

 Stichting Steenbreek ondersteunt aangesloten gemeenten, provincies, waterschappen en 
ontwikkelaars om inwoners en bedrijven te bereiken om minder te verharden, om zo meer 
bij te dragen aan biodiversiteit, klimaatadaptatie en gezondheid. Daar volgen vervolgens dan 
weer acties uit die binnen As50+ worden opgepakt. Voorbeelden zijn de regentonactie en 
“tegelwippen”. 

 
Vraag 102: 
V. Blz 41 Aandachtsgebied De Elzen: kan worden toegelicht aan welke aanvullende  

verplichtingen de gemeente moet voldoen? 
 Zie antwoord vraag 45. 
 
Vraag 103: 
VI. Blz 42 Aandachtspunt Bovenstehuis: kan worden toegelicht aan welke aanvullende  

verplichtingen naar alle waarschijnlijkheid moet worden voldaan?  
Zoals in de begroting (pagina 41) is te lezen, kan het college deze mogelijk aanvullende 
verplichtingen nog niet kwantificeren. Dit zal blijken uit de aanpak Bovenstehuis. 

 
Vraag 104: 
Blz 39: Planschade Randweg: 
Zijn de kosten van de lopende planschadeverzoeken voor rekening gemeente of kunnen deze 
doorgeleidt worden naar de provincie?   
De kosten voor toegekende planschadeverzoeken zijn volledig voor rekening van de Provincie. 
 
Vraag 105: 
Belastingen: 
- Wat vindt het College van de mogelijkheid om verblijfbelasting te innen bij verblijf 

arbeidsmigranten en hiervoor huidige verordening toeristenbelasting om te zetten naar een 
verordening Verblijfsbelasting? Zie voorbeeld: 
https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR669040/1  
In de beleidsregels Huisvesting tijdelijke arbeidsmigranten (2020) staat beschreven dat voor 
de huisvesting van tijdelijke arbeidsmigranten een belasting wordt geheven via de 
toeristenbelasting.  Deze belasting kan via (1) de forfaitaire berekeningswijze of (2) via een 
niet-forfaitaire maatstaf voldaan worden, waarbij bij de niet-forfaitaire maatstaf men 
verplicht is om een nachtverblijfregister bij te houden. 

 
  

https://lokaleregelgeving.overheid.nl/CVDR669040/1
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Vraag 106: 
Inflatie: 
- Wat zijn de consequenties op onze begroting en bijdragen gemeenschappelijke regelingen als 
gevolg van de huidige inflatie?  
Vanuit de gemeenschappelijke regelingen is nog niets bekend over een hogere bijdrage vanwege de 
inflatie. 
 
Vraag 107: 
LOG- claim: wat is hiervan de stand van zaken? 
We hebben altijd gedacht er op een fatsoenlijke normale manier uit te komen met de provincie. Dit 
heeft echter tot niets geleid. De opstelling van de provincie is dan ook zeer teleurstellend. We 
hebben daarom dan ook voor een andere benadering gekozen. Onze advocaat heeft een concept-
dagvaarding naar de provincie verstuurd. Dat heeft nog niet geleid tot verder overleg met de 
provincie. Daarom gaan we de provincie dagvaarden. We zijn nu bezig om zoveel mogelijk relevante 
(bewijs)stukken te verzamelen om de dagvaarding te completeren en die vervolgens naar de 
rechtbank te sturen. 
 
Bedankt voor de beantwoording 
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CDA Politieke vragen Begroting 4-10-2022 aan college 
Programma B, verkeer en vervoer 
Mobiliteitsvisie:  

108) Wanneer gaat mobiliteitsvisie in werking treden?  
De raad is geïnformeerd over de stand van zaken middels een memo. In de 
raadcyclus van november zal de mobiliteitsvisie ter vaststelling worden aangeboden, 
inclusief verdere planning van het proces. 

109) Wanneer plukken de burgers daar nu écht de vruchten van in de zin van 
betere doorstroming? Dus: wanneer vindt deze betere doorstroming plaats? 
Zoals de raad bij het vaststellen van het proces-plan-van-aanpak (14 oktober 2021) 
heeft bepaald zal er via een mobiliteitsvisie nadere uitwerking plaats vinden in het 
gemeentelijk verkeer- en vervoerplan met bijbehorend uitvoeringsprogramma. 

110) Wat gaat het college in de tussentijd doen op de bekende knelpunten, zoals 
Bovenstehuis? 
Tussentijds worden er geen ingrepen verricht die mogelijk problemen kunnen 
verplaatsen/ oplossen. 

 
N279:  

111) Welke afstemming vindt er vanuit Boekel plaats met omliggende gemeenten 
inzake mobiliteit?  
Binnen een regionaal overleg worden ontwikkelingen van algemene aard besproken. 
Op projectniveau, als de N279, zijn de aanliggende gemeenten direct betrokken. 

112) Wat is het standpunt van de gemeente Boekel inzake de N279 die van 
Gemert richting Helmond loopt?  
Binnen een regionaal overleg worden ontwikkelingen van algemene aard besproken. 
Op projectniveau, als de N279, zijn de aanliggende gemeenten direct betrokken. 

113) Op welke wijze is dit standpunt kenbaar gemaakt en hoe hebben de andere 
gemeenten hierop gereageerd? 
Zie beantwoording bij vraag 112. 

 
Herinrichting Kerkstraat: Hoe eerder hier verkeersremmende maatregelen toegepast 
worden, hoe beter het is voor Boekel en hoe meer gebruik gemaakt wordt van de Randweg. 
Inwoners worden dagelijks bijna van de sokken gereden op de Kerkstraat bij het oversteken 
naar school of naar de winkels. De herinrichting Kerkstraat vindt pas plaats in 2026.  

114) Waarom niet eerder? 
We willen met de uitvoering van de herinrichting van de Kerkstraat aansluiten bij de 
herinrichting van het Agathaplein (2025). De uitstraling van de Kerkstraat moet in het 
verlengde komen te liggen van de uitstraling van het Agathaplein. Dit als 2 projecten 
binnen het centrumgebied. 

 
Programma C: Economie, VHROSV 
Economie:  

115) Welke rol dicht het college zich toe wanneer het gaat om de stimulering van 
innovatie ten behoeve van de Boekelse economie?  
De gemeente Boekel sluit aan in de regionale samenwerking RNOB. In de regio 
worden diverse projecten georganiseerd voor innovatie (o.a. Regiodeal projecten). 
Indien mogelijk wordt hieraan deelgenomen en de lokale ondernemers betrokken. 
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116) Welke samenwerking wordt hier gezocht met (bovenregionale) partners 
en uitvoeringsorganisaties zoals AgriFood Capital? 
Zoals in vraag 115 genoemd.  
 

Programma D: Onderwijs Sport , Cultuur & Recreatie 
Stichting Binnensport: Vorig jaar heeft CDA fractie (en andere fracties) gesprekken 
gevoerd met afvaardiging bestuur Stichting Binnensport. Het plan was om de taken van Stg 
Binnensport verder te optimaliseren en de huidige taken te verdelen in een organisatiedeel 
waarin alle sportactiviteiten worden ondergebracht en een organisatiedeel verantwoordelijk 
voor het beheer van de Binnensport-accommodatie.  

117) Hoe staat het college tegenover deze wens / koers van Stg Binnensport? 
Het voorstel wordt binnenkort voorgelegd aan het College. 

118) Is er tussen gemeente/college en Stg Binnensport afgelopen jaar verder nog 
overleg geweest? 
Er is regelmatig afstemming en overleg met SBB, op verschillende niveau’s. 

119) Wat is de stand van zaken m.b.t. deze structuurwijziging Stg Binnensport?  
Het voorstel inzake de structuurwijziging wordt aangeboden aan de Raad in de 
vergadering van december 2022. 

 
Programma E: Sociaal Domein 
De huisartspraktijk in Venhorst kampt met een tekort aan patiënten en de huisartspraktijk in 
Boekel hanteert al enige tijd een patiëntenstop.  

120) Op welke wijze heeft gemeente hierin regie genomen en welke acties worden 
ondernomen om hiervoor oplossingen te realiseren? 
De gemeente heeft met beide praktijken gesproken en gestuurd op een gezamenlijk 
overleg. Er hebben 2 gezamenlijke overleggen plaatsgevonden in het gemeentehuis 
met als uitkomst het schrijven in het Boekels Weekblad nummer 11 ‘Bericht van 
HUISARTSENPRAKTIJK BOEKEL gericht aan alle PATIËNTEN WONEND IN 
VENHORST’. De gemeente blijft met beide praktijken in overleg om dit te volgen. 

 
Digitalisering en informatiebeveiliging:  
Cyberweerbaarheid van de gemeente Boekel 

121) Is de gemeente Boekel zich ervan bewust dat cybercrime steeds 
grootschaligere vormen aanneemt, waarbij de Brabantse economie jaarlijks 
honderden miljoenen schade lijdt? 
Zeker; vanuit het Dorpsteam hebben we hier kort geleden aandacht voor gevraagd 
middels het organiseren van een informatiebijeenkomst voor de KBO in Boekel en 
Venhorst. Het Dorpsteam gaat dit binnenkort ook samen met de scholen verder 
invulling geven. In het veiligheidsplan is cybercrime onderwerp van aandacht. En 
binnen de gemeentelijke wordt ook alles gedaan om dit tegen te gaan. 

122) Op welke wijze wil het college de cyberweerbaarheid van haar inwoners 
vergroten? 
Zie antwoord vraag 121. 

 
Bij voorbaat hartelijk dank voor de beantwoording! 
 
Met hartelijke groet, 
 
Fractie CDA Boekel-Venhorst 
Robin Gruijters 
Gea van Mensvoort 
Harm de Bruin 
Maria van den Broek 
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CDA Technische vragen begroting 2022 ambtelijk 
Inleiding 
In de begroting bij de toelichting op de mutaties, staat enkel vermeld “betreft middelen die 
beschikbaar worden gesteld cf het collegeprogramma 2022-2026”.  

123) In hoeverre is het procesmatig correct? 
De begrotingsbehandeling is bij uitstek het moment om over alle opgenomen 
posten te debatteren en te besluiten. Een essentieel deel van de posten die 
opgenomen zijn conform het collegeprogramma, heeft betrekking op het opstellen 
van beleidsvisies. Die beleidsvisies worden ter besluitvorming voorgelegd aan de 
raad. Mogelijke kosten die uit die visies voortvloeien maken daar dan onderdeel 
van uit. 

Bij het door de raad besluiten van deze begroting op 8-11-2022 zijn daarmee zonder 
inhoudelijk debat de betreffende bedragen budgettair vastgesteld.  

124) Op welke wijze zijn deze bedragen tot stand gekomen of op welke basis 
berekend c.q. ingeschat ? 
De bedragen zijn gebaseerd op ervaringen en vergelijkbare trajecten in het 
verleden. 

“De invulling en vertaling van het nieuwe coalitieakkoord is “gedeeltelijk opgenomen”. De 
financiële effecten van het coalitieakkoord en het collegeprogramma zijn daar waar bekend 
verwerkt. “Voor een deel” zal eerst nader onderzoek en/of afzonderlijke besluitvorming 
plaatsvinden.” 

125) Welke ambities uit het coalitieakkoord zijn opgenomen in deze begroting en 
komen later niet nog via separate voorstellen richting de raad? 
Zoals bij vraag 123 aangegeven, komen de diverse visies die opgesteld worden 
ter besluitvorming in de raad. Indien aan het uitvoeren van die visies kosten 
verbonden zijn, zullen deze (al dan niet via de P&C cyclus) ook aan de raad 
worden voorgelegd. 

126) Op basis van welke criteria wordt bepaald dat het ene deel wel via 
afzonderlijke besluitvorming (lees: separate voorstellen) plaatsvindt en een ander 
deel niet?  
Het college gaat er van uit de dat de posten die zijn opgenomen uit het 
coalitieakkoord (en vertaald zijn in het collegeprogramma) niet nogmaals ter 
besluitvorming worden voorgelegd anders dan via deze begroting. 

 
Programma A.  

127) A.03 Hier staat: intensivering communicatie € 20.000 . Wat wordt hiermee 
bedoeld?  
Bij nagenoeg alle inhoudelijke dossiers nemen de kosten van communicatie toe. 
Daarnaast zien we als gemeente ook steeds meer taken vanuit het rijk op ons af 
komen. Ook dat zorgt voor een toename van de communicatiekosten. 

128) A04 Waar zijn de bedragen van het wachtgeld op gebaseerd? 
De beide wethouders die na de verkiezingen niet zijn teruggekeerd bij de 
gemeente Boekel zijn inmiddels in een andere gemeente aan de slag als 
wethouder. Daarmee komen de kosten te vervallen.  

129) A.06 Rente. Betreft doorrekenen van rente over activa naar de betreffende 
taakvelden. Het rentevoordeel laat in de andere programma’s niet direct een 
nadeel zien in de kapitaallasten (behalve in programma F). Wat is hier de reden 
van?  
Kapitaallasten bestaan uit rente en afschrijving. Je uitsluitend richten op het 
onderdeel rente is hierin niet juist. 
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130) Wat zegt dit over de afschrijvingen? 
In de P&C cyclus worden de investeringen altijd opnieuw in tijd uitgezet. Met een 
afgeleide gewijzigde afschrijving. 

131) Met de huidige kennis, is verhoging van de rente boven de 3% inmiddels meer 
realistisch? 
Op dit moment is de rente op de kapitaalmarkt voor gemeenten 3%. Er is dus in 
juni van dit jaar een zeer realistische inschatting gemaakt.  

132) A.09 Bij de taakmutaties zien we een tegenvaller van € 849.000. Graag wat 
meer uitleg wat dit behelst? 
Met het opstellen van de begroting 2023 is rekening gehouden met een extra 
stelpost prijsontwikkeling van € 700.000.  

133) Boa’s:In hoeverre is deze inzet volgens een vast rooster en hoeveel is deze 
inzet incidenteel oproepbaar indien nodig? 
De BOA’s werken niet volgens een vast rooster en worden ingezet wanneer 
nodig. 

 
Programma B, verkeer en vervoer 
Buitenruimte scholen: 

134) Hoeveel klachten zijn er gekomen sinds de komst van het kindpark?  
Er kwamen regelmatig klachten binnen. Om die reden is begin 2021 gestart met 
het zogenaamde “verkeersoverleg Kindpark”. Naast gemeente hebben hierin ook 
scholen, verkeersouders, VVN Boekel-Venhorst, politie en BOA zitting. Door 
gerichte acties wordt geprobeerd het gedrag van een groep 
ouders/verkeersdeelnemers te beïnvloeden die het niet zo nauw nemen met 
(gedrags)regels. Een proces van herhalen. 

135) En zijn deze klachten voornamelijk afkomstig van buurtbewoners of van 
ouders?  
Met name ouders/verzorgers van de basisschoolkinderen. 

136) Is deze tendens stijgend/dalend en is hier een verklaring voor te geven? 
Deze tendens is momenteel dalend qua klachten, omdat we gezamenlijk 
optrekken als partijen en we laten zien wat we doen. 

 
Fietsbrug: 

137) Wat is de stand van zaken rondom de fietsbrug over de Randweg tussen 
Mutshoek/Leurke, waarover tijdens de begrotingsbehandeling 2022 een motie is 
ingediend?  
Een eerste technisch onderzoek naar een verbinding in het Leurke over de 
Randweg heen of er onder door, geeft een kostenindicatie van ca. 1 mln 
(exclusief voorbereiding, advies en toezicht en noodzakelijke grondaankopen). 

 
Overzicht investeringen: 
Afgeleide projecten  

138) Randweg betreft € 100.000 afsluiten van Het Goor, Wat is de betekenis van 
deze investering? Is er sprake van afsluiting voor alle verkeer? Zo nee, voor welk 
verkeer wordt een uitzondering gemaakt? 
Dit betreft een reservering voor een fysieke beperking/afsluiting op Het Goor. 
Echter met het besluit een proces op te starten om te komen tot een 
mobiliteitsvisie en een gemeentelijk verkeer- en vervoersplan willen we eerst deze 
uitkomsten afwachten. 

139) Lopen er nog n.a.v. de afwikkeling project Randweg nog juridisch procedurele 
acties zo ja, welke risico’s zijn daar voor Boekel nog aan verbonden? 
Er zijn diverse trajecten die nog lopen n.a.v. afwikkeling project Randweg. Dit zijn 
onder andere de aankoop van diverse gronden (raadsvoorstel in december 2022), 
planschadeverzoeken en afwikkelingen ten aanzien van grondeigendom en 
(onderhouds-)staat van over te dragen gronden. 
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140) Wanneer kan project Randweg volledig worden afgesloten? 
Het project Randweg kan volledig worden afgesloten wanneer alle bijbehorende 
zaken zijn afgerond. Dit zijn onder andere juridische procedures en 
grondoverdrachten. Dat is ook pas wanneer de eventuele aansprakelijkheden en 
(onderhoud-s)werkzaamheden zijn afgerond. 
 

Programma C: Economie, VHROSV 
C07 Pacht Hoekstraat 

141) Wat betekent het opzeggen van de pacht voor het experiment “familievarken”? 
Dat betekent dat het experiment zich niet meer kan vestigen op de Hoekstraat en 
zij voor het concept elders een locatie dienen te pachten of aan te kopen. 

142) In hoeverre is de pacht verlengen nog een optie?  
De beantwoording van deze vraag volgt in het raadsvoorstel in december 2022. 

143) Wordt er nog gesloopt voor verkoop? 
De beantwoording van deze vraag volgt in het raadsvoorstel in december 2022.  

 
Ruimte voor Ruimte: 

144) Hoe staat het met de ontwikkeling van het aantal Ruimte voor Ruimte kavels 
en de overeenkomst met de ORR en wat zijn daarbij de tijdslijnen?  
Zie antwoord vraag 86. Er vindt ook nog overleg plaats over de planning die 
hieraan gekoppeld is. 

145) Hoeveel kavels komen er op dit moment in aanmerking voor de deal met de 
ORR en hoeveel moeten er nog volgen?  
Wij hebben afgesproken om samen met ORR een locatie voor 20 RvR kavels te 
zoeken die ORR gaat ontwikkelen. Andere kavels dragen niet bij aan de 
overeenkomst. 

146) Hoe realistisch zijn deze ontwikkelingen gezien de deadline van 1 december 
2023?  
Deze realistisch. 

147) Waarom wel of niet?  
Zie antwoord vraag 86. 

 
Zuidwand:  

148) Wat is de stand van zaken rondom de Zuidwand? 
De beantwoording van deze vraagt volgt in een memo/update die eind 2022 aan 
u wordt toegezonden. 

 
Buitengebied: Er zijn vele ontwikkelingen in het buitengebied gaande.  

149) Hoe staat het met de leegstand in het buitengebied, kan hier een update over 
gegeven worden?  
Dit is een lopend proces. Doormiddel van de kaders die u heeft gesteld proberen 
wij hier invulling aan te geven (omgevingsplan en vbb). 

150) Hoeveel stallen staan er leeg, wat is de verwachting van de gemeente in de 
toekomst? 
Zie vraag 149. 

151) Hoe vaak (bij benadering) is ruimte gegeven of gevonden voor een 
passende alternatieve invulling waardoor leegstand voorkomen wordt? 
Zie de diverse veegplannen van de afgelopen jaren (vanaf 2018). Voor +/- 30 
locaties van de 60 bestemmingsplan wijzingen. 
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Arbeidsmarkt: 
We zien en horen veel over de personeelskrapte in zowat alle sectoren. Vooral technische 
beroepen zijn zeer gewild, terwijl het aanbod minimaal is. In onze gemeente bevinden zich 
enkele grote en vele kleine technische bedrijven. Om de Boekelse economie door te laten 
draaien is het van belang dat deze arbeidsplaatsen bezet zijn.  

152) Welke initiatieven neemt de gemeente Boekel of ondersteunt de gemeente 
Boekel op het gebied van arbeidsmarkt? 
Vanuit het Mobiliteitscentrum in Veghel/PIM Werkt hebben we een actieve 
werkgevers- en werknemersdienstverlening. Vraag en aanbod worden op deze 
manier bij elkaar gebracht. Daarnaast zijn we aangesloten bij Noordoost Brabant 
Werkt! Binnen dit samenwerkingsverband worden regionale projecten ontwikkeld 
zoals: ‘een leven lang ontwikkelen’, ‘onbenut arbeidspotentieel’, ondersteuning 
van werkgevers bij nieuwe manieren van vacatures uitzetten etc. Deze initiatieven 
landen weer in het aanbod bij het Mobiliteitscentrum/PIM Werkt. 

 
Omgevingswet: de komst van de omgevingswet staat opnieuw onder druk. Een 
ontwikkeling die wij als CDA vanaf 2018 hebben zien aankomen en hier ook meerdere malen 
voor gewaarschuwd hebben. Inmiddels lopen de systemen van 'ons' omgevingsplan 
buitengebied inmiddels zo'n 5 jaar voor op de daadwerkelijke invoering. Daarbij gebruiken wij 
een ander systeem (planviewer) dan de standaard vanuit het Rijk. Indien dat niet juist is, 
horen we dat natuurlijk graag.  

153) Wat zijn de gevolgen van het feit dat we werken met andere/maatwerk 
applicaties?  
Planviewer wordt niet gebruikt binnen gemeente Boekel om de Omgevingswet uit 
te voeren. Daar hebben wij andere applicaties voor die succesvol zijn 
aangesloten aan het DSO. 

154) Welke extra kosten gaat het met zich meebrengen om deze applicaties te 
synchroniseren met de applicaties van de Omgevingswet?  
Weinig tot geen aangezien de kernapplicaties Omgevingswet zijn aangesloten op 
het DSO (Digitaal Stelsel Omgevingswet). 

155) Zijn er nog andere kosten te verwachten die samenvallen met de invoering 
van de Omgevingswet? 
Ja dit zijn kosten op het gebied van de optimalisering van de inrichting van de 
applicaties op dit gebied zodat de werkprocessen nog beter aansluiten op de IT. 

 
Programma D Onderwijs & Sport, cultuur en recreatie 

156) D.03 Voor groenbeheer ( inclusief bermen en bomen) wordt in 2024 een extra 
bedrag van € 40.000,- gevraagd.  
Zie antwoord bij vraag 157. 

157) Wat is de verklaring van dit extra bedrag? 
Dit betreft de inhuur van een deskundige partij om samen het groenbeheerplan op 
te stellen. 

D.06 en D.07 Fonds Kunst & Cultuur. Wij zien dat de insteek van dit fonds gewijzigd 
is.  
158) Wat is de bedoeling van deze wijziging?  

Middels deze mutatie resteert er geen claim meer op het Fonds Kunst & Cultuur. 
159) Wordt hiermee Fonds Kunst & Cultuur opgeheven?  

Nu is de weg vrij om hiermee in de toekomst het Fonds Kunst & Cultuur op te 
heffen.  

160) En zo ja, is hiervoor een alternatief? 
Nee, er vind immers al jaren geen afdrachten (stortingen) meer plaats.  

 
  



22 
 

  
 

Programma E Sociaal Domein 
E.07 Versterken Integrale Toegang (fysiek sociaal loket) à € 25.000,- 
161) Hoe verhoudt dit zich tot het reeds bestaande fysieke sociale loket, namelijk het 
dorpsteam? 
Het Dorpsteam is de ‘Integrale Toegang’; dit is de benaming die hier landelijk en 
regionaal aan wordt toegekend. Het versterken van de ‘Integrale Toegang’ is de 
versterking van het Dorpsteam met de toevoeging van medewerkers op het gebied 
van inkomen en schuldhulpverlening. Dit betekent o.a. extra formatiekosten. 
162) E10  Welke re-integratie wordt hier bedoeld en wat is de reden dat het budget 
nu gelijkgesteld wordt voor alle jaren? 
Dit betekent de re-integratie voor uitkeringsgerechtigden Participatiewet, IOAW, IOAZ 
en aanpalende groepen waarvoor we vanuit de Participatiewet een 
verantwoordelijkheid hebben zoals ‘Nuggers’ (niet uitkeringsgerechtigden). De 
middelen in het Participatiebudget zijn onderverdeeld in verschillende onderdelen. 
Een deel hiervan wordt toegevoegd aan de algemene uitkering. 
In 2023 zal een virtueel gezondheidsplein worden gerealiseerd.  
163) Welke middelen zijn hiervoor in 2023 vrijgemaakt?  
Het virtueel gezondheidsplein is reeds gerealiseerd; dit is de website van het Sociaal 
Domein waar u recentelijk kennis mee heeft mogen maken bij de opening van de 
locatie Dorpsteam. De website wordt structureel geüpdatet. 
164) Wie gaat dit in uitvoering op zich nemen? 
Zie www.boekel.nl  
165) Op welke wijze worden de huisartspraktijken hierin meegenomen? 
In de reguliere gesprekken met de huisartsenpraktijken worden 
(beleids)ontwikkelingen besproken. Hierin zal dit onderwerp worden meegenomen. 

 
Programma F Volksgezondheid en milieu 
Geurkaarten: voor het ontwikkelen van nieuw beleid, zijn de meest geactualiseerde 
geurkaarten van groot belang, 

166) Zijn de geurkaarten van de gemeente Boekel al geactualiseerd op basis van 
het nieuwe inrichtingenbestand zoals opgesteld samen met de ODBN?  
 

De kaarten zelf zijn niet gemaakt.  
Wel is de data in het bronbestand (Web-bvb) zo ver als mogelijk geactualiseerd. ‘Zo 
ver als mogelijk’ omdat het juridisch gezien niet mogelijk is alle vergunningen bij 
bedrijven in te trekken zodra daar geen vee meer wordt gehouden.  
Web-bvb vormt de basis voor nieuwe geurkaarten en geurberekeningen in het kader 
van de Wet Geurhinder en Veehouderij en Ruimtelijke ordening procedures 
(omgekeerde werking). 
Aangezien we in 2023 willen starten met een nieuwe geurgebiedsvisie waaruit 
mogelijk een nieuwe geurverordening voorkomt, hebben we er voor gekozen nu geen 
geld te steken in het laten opstellen van kaarten die de huidige geursituatie in beeld 
brengen. 
 
167) Welke gevolgen heeft dat voor de geursituatie in Boekel? 
Geen. Geurkaarten visualiseren enkel de huidige geursituatie op basis van het 
bronbestand Web-bvb. 

  
  

http://www.boekel.nl/
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Overig 
Energiecontracten: 

168) Heeft de gemeente Boekel direct of indirect een energiecontract met een 
Russische gasmaatschappij? 
Is hiervoor een energiecontract opgezegd en een nieuw duurder contract 
afgesloten (zoals bij veel scholen het geval?) 
De gemeente Boekel heeft niet direct of indirect een energiecontract met een 
Russische gasmaatschappij. Er is wel een nieuw en duurder contract afgesloten, 
omdat de contracten voor gas en energie opnieuw moesten worden aanbesteed. 
De contracten gaan vanaf 2023 in. 

169) Zo ja, wat zijn dan voor Gemeente Boekel (gemeentehuis en alle 
gemeentelijke accommodaties) de gevolgen van de hedendaagse internationale 
ontwikkelingen op de gas- en energiemarkt? 
De gevolgen van de hedendaagse internationale ontwikkelingen op de gas- en 
energiemarkt op de gemeente Boekel is dat de kosten voor gas en elektra zullen 
stijgen. De regionaal aanbestede contracten voorzien in een strategie om de 
tarieven vast te klikken, waarin aandacht is voor zekerheid naar de toekomstige 
tarieven enerzijds en een relatief gemiddeld uiteindelijk tarief, ten opzichte van het 
op één moment vastleggen van de tarieven in de hedendaagse internationale 
ontwikkelingen. 

170) Is er een stijging qua energietarieven te verwachten voor het gemeentehuis? 
Waar is dat terug te vinden in de begroting? 
Er is een stijging van energietarieven te verwachten voor de gemeente Boekel. 
Dit is niet in de begroting terug te vinden, omdat dit reeds in de voorjaarsnota 
2022 is meegenomen voor zover toen bekend.   

 
Digitalisering en informatiebeveiliging: Cyberweerbaarheid van de gemeente Boekel 

171) Is er in de gemeente Boekel in het verleden sprake geweest van inbraak in de 
systemen door kwaadwillende/onbevoegden?  
Ja. 

172) Zo ja, hoe vaak is dit gebeurd en hoe heeft de gemeente Boekel gereageerd 
op deze incidenten?  
Het is 2 maal gebeurd. In 2017. Beide incidenten zijn ontstaan door het klikken 
van een ambtenaar om een onbetrouwbare link. Bij beide incidenten hebben we 
een gedeeltelijke backup teruggezet. 

173) Zijn getroffen inwoners op de hoogte gesteld en zo ja, op welke wijze? 
Bij de analyse die is uitgevoerd nadat de incidenten hebben plaatsgevonden was 
geconcludeerd dat er geen databases en applicaties geraakt zijn waar informatie 
van inwoners in verwerkt wordt. Het informeren van inwoners was daarom niet 
nodig. 

174) Welke algoritmen worden door de gemeente Boekel gebruikt en welk doel 
hebben deze algoritmen? 
Boekel gebruikt geen algoritmen. 

 
Als specifiek voorbeeld willen we het nobele project GeldFit benoemen.  

175) Heeft de gemeente een verwerkersovereenkomst en/of contract afgesloten 
met Geldfit en welke afspraken zijn daarin gemaakt m.b.t. aansprakelijkheid bij 
datalekken? 
De gemeente Boekel heeft een overeenkomst met de Nederlandse 
schuldhulproute; Geldfit is de werknaam die zij gebruiken. Wij leveren geen 
persoonsdata aan Geldfit in onze samenwerking. Bij eventuele datalekken 
veroorzaakt door Geldfit, is Geldfit zelf verantwoordelijk en aansprakelijk. In de 
overeenkomst staan afspraken opgenomen over melding van eventuele 
datalekken. 
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176) Zo ja, wanneer (datum) is/zijn deze afgesloten? 
28 mei 2021. 

177) Wat zijn de gevolgen voor de gemeente Boekel wanneer Geldfit besluit met 
een andere subverwerker (nu: Datafuture B.V.) in zee te gaan? 
Voor de gemeente Boekel zijn daar geen gevolgen aan verbonden. 

178) Hoe wordt de gemeente Boekel hiervan genotificeerd? 
De inzet van (sub)verwerkers van data verkregen door Geldfit is een 
verantwoordelijkheid van Geldfit. Zij hoeven de gemeente Boekel hiervan niet op 
de hoogte te stellen. 

179) Is de FG (Functionaris Gegevensbescherming) van de gemeente Boekel 
betrokken bij dit initiatief, waarbij er een nieuwe dataverwerking plaatsvindt tussen 
de gemeente Boekel en een externe partij? 
Er is geen sprake van gegevensverwerking van gemeentelijke 
(persoons)gegevens door deze partij. 

180) Zo ja, wat was zijn/haar advies? 
Niet van toepassing. 

181) Zo nee, waarom niet? 
Niet van toepassing. 

  
Financiële buffer: De gemeente gaat uit van een vaste reserve van ca. € 1.000.000,- 

182) Waar is dit bedrag op gebaseerd?  
Bij het opstellen van de Nota financieel beleid 2015, € 100 per inwoner.  

183) Is het raadzaam om in onheilspellende geopolitieke en economische tijden dit 
bedrag op te hogen zodat we een hogere buffer hebben mocht dat nodig zijn? 
Net als in voorgaande jaren begroten we zo behoedzaam en reëel mogelijk. 
Daarbij proberen we ook te anticiperen op ontwikkelingen die op ons af komen. In 
tijden dat het minder dreigt te gaan of wanneer het daadwerkelijk minder gaat, zijn 
we dan ook voorzichtiger en zullen we niet zomaar op onze reserves in gaan 
teren. Naast de vaste reserve hebben we ook een aanzienlijke algemene reserve 
die we in tijden van tegenspoed kunnen aanspreken. 

 
Rekenrente:  

184) Vindt het college de huidige rekenrente van 1,5% voor het grondbedrijf voor 
2023 realistisch?  
Bij het opstellen van de grondbedrijfrapportage 2023 zal dit cf. de daarvoor 
geldende rekenregels worden bijgesteld.  

185) Wordt het tijd de rekenrente voor het grondbedrijf aan te passen, gezien de 
rentestijgingen die al vanaf het begin van 2022 plaatsvinden?  
Zie antwoord bij vraag 184. 

186) En indien deze rekenrente verhoogd wordt, wat zijn dan de gevolgen voor de 
begroting? 
Zie antwoord bij vraag 184. 
 

 
Bij voorbaat hartelijk dank voor de beantwoording! 
 
Met hartelijke groet, 
 
Fractie CDA Boekel-Venhorst 
Robin Gruijters 
Gea van Mensvoort 
Harm de Bruin 
Maria van den Broek 
 



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

Vraag Nr. Hoofdstuk 1 Vraag Nr.

187 paragraaf  1.3 Blz. 4 Rekenkamercommissie wordt gevormd door commissie B&L. 

De omschrijving is incorrect en tevens is de duiding van deze 

commissie onvoldoende concreet. Er worden veelvuldig 

burgercommissieleden ingezet voor de onderscheidende 

commissies zo ook voor B&S. Hier zou nadrukkelijk moeten zijn 

verwoord dat dit de raadsleden vertegenwoordigd in de 

commissie B&L betreft.

Bij de begroting 2024 wordt de desbetreffende passage 

aangepast.

Vraag Nr. Hoofdstuk 2 Politieke vraag Vraag Nr. (Financiële)technische ambtelijke vraag

paragraaf 2.2 Blz. 5 210 C-02 Bovenstehuis (geur en RO) totaal aanpak. Waarom wijkt het 

opgenomen bedrag van 45.000 euro af van het aan de raad 

voorgelegde raadsvoorstel voor de gebiedsaanpak van  60.000 

euro, w

€ 15.000 van de totale € 60.000 zal worden besteed in 2022.

188 paragraaf 2.2 Blz. 6 C-05 Wat is de correctheid van de weergave van de omgevingsvisie 

in relatie uitvoerbaarheid en de planning in het college akkoord

De vraagstelling is onduidelijk, maar er wordt vanuit gegaan dat 

u bedoelt: is de planning van de omgevingsvisie haalbaar? Het 

is onduidelijk welke gevolgen de omgevingswet met zich mee 

gaat brengen, maar in de begroting is een grove schatting 

gemaakt van de planning en kosten. Mocht blijken dat later 

(bijvoorbeeld na inwerkingtreding Omgevingswet) de 

inschatting anders is, zal de begroting worden bijgesteld.

211 C-05 Omgevingsvisie wordt pas in 2025 financieel verantwoord , 

waarom staat deze dan in bijlage E, Overzicht incidentele 

lasten en baten verwoord met een bedrag van 50.000 euro

De omgevingsvisie zal in 2023 en 2024 worden opgepakt met 

de daarbij behorende kosten.

189 paragraaf 2.2 Blz. 6 C-07 Pacht Hoekstaart 6/8, Wat zijn de consequenties voor de 

huidige ondernemer en de Europese bijdrage die hiervoor is 

ontvangen. 

De beantwoording van deze vraag volgt in het raadsvoorstel in 

december 2022. 

212 C-07 Pacht Hoekstaart 6/8,  De huurovereenkomst eindigt per 1-1-

23. Wat zijn de financiële consequenties in relatie tot de 

opstallen (sloop of verkoop)

De beantwoording van deze vraag volgt in het raadsvoorstel in 

december 2022. 

190 paragraaf 2.2 Blz. 6 C-07 Worden de gronden die in eigendom zijn van de gemeente te 

koop aangeboden dan wel ingezet voor het verplaatsen van 

agrarische bedrijven? Welke maatregelen zijn of worden 

genomen om de gronden te verhuren dan wel te verkopen 

De beantwoording van deze vraag volgt in het raadsvoorstel in 

december 2022. 

C-07

Begrotingsbehandeling VVD Fractie 



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

191 paragraaf 2.2 Blz. 7 E-02 Is in deze stelpost de aangekondigde verhoogde taakstelling 

verwerkt?

Nee, we hebben in deze stelpost nog geen rekening gehouden 

met de volledige verhoogde taakstelling. De stelpost is voor het 

complete vraagstuk rondom de huisvesting van statushgouders 

(o.a. tijdelijke bewoning en meer verhuizingen) en de 

begeleiding die daarbij vanuit Vluchtelingenwerk nodig is.

213 E-02 Hoe is de verdeelsleutel voor huisvesting 

vluchtelingen/statushouders en vluchtelingenwerk? 

Er is nog geen sprake van een verdeelsleutel. Het betreft een 

stelpost voor de werkzaamheden voor de huisvesting van 

vluchtelingen/statushouders en de relatie met 

Vluchtelingenwerk.

192 paragraaf 2.2 Blz. 7 E-02 Is in deze stelpost rekening gehouden met de effecten van 

gezinshereniging? 

Nee, er is niet specifiek rekening gehouden met 

gezinshereniging.

214 E-02 Hoe verhoudt deze stelpost zich tot de rijksbijdrage bij een 

verhoogde taakstelling ?

Deze stelpost is een plus op de rijksbijdrage voor de 

taakstelling.

paragraaf 2.2 Blz. 7 215 E-12 Beschermd Wonen, worden deze financiële middelen 

geoormerkt voor de functie van Beschermd Wonen

Ja, vanuit de regio wordt hier een label aangehangen.

paragraaf 2.2 Blz. 7 216 E-06 Clientondersteuning sociaal raadsliedenwerk, wat betekent dit? 

Op basis van de Wmo is de gemeente verplicht inwoners de 

mogelijkheid te bieden om gebruik te kunnen maken van 

onafhankelijke ondersteuning met informatie, advies en 

algemene ondersteuning die bijdraagt aan het versterken van 

de zelfredzaamheid en participatie en het verkrijgen van een zo 

integraal mogelijke dienstverlening. De gemeente Boekel doet 

dit d.m.v. inzet van cliëntondersteuning en sociaal 

raadsliedenwerk. 

paragraaf 2.2 Blz. 7 217 E-06 Waar worden deze kosten aan toegerekend (uitvoering  of 

compensatie/vergoeding)) 

De kosten worden toegerekend aan de uitvoering van 

onafhankelijke cliëntondersteuning door derden.

193 Algemeen 

hoofdstuk 2 

Blz. 8 en 9 Toelichting mutaties Programma A, E, D, en E. Wat is de 

realiteit van de opgenomen stelposten voor uitvoering van het 

collegeprogramma? Is er voldoende ambtelijke capaciteit 

hiervoor beschikbaar?

We hebben getracht een zo reëel mogelijke inschatting te 

maken van de kosten die betrekking hebben op het 

collegeprogramma. Dat geldt ook voor de noodzakelijke 

ambtelijke capaciteit in relatie tot de beschikbaar ambtelijke 

capaciteit. Daarbij zijn er allerlei factoren die daar invloed op 

kunnen hebben, zoals vacatures die niet ingevuld kunnen 

worden, extra taken vanuit het rijk (zoals opvang 

vluchtelingen). Door de prioritering via het collegeprogramma 

proberen we de beschikbare en benodigde capaciteit zo goed 

mogelijk op elkaar af te stemmen.  Mocht dat in de loop van 

deze collegeperiode niet lukken, zullen we zeker bij gaan 

sturen. Dat zullen we ook doen als de ingeschatte budgetten 

niet toereikend blijken te zijn.



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

194 paragraaf 2.2 Blz. 8 D-04 Hier wordt verwezen naar nieuw begraafplaatsbeleid en 

gebleken meerkosten gemaakt door IBN, graag een toelichting 

wat hier wordt bedoeld. Wanneer is dit vernoemde beleid 

vastgesteld? 

Er is door IBN een verdeling gemaakt tussen regulier 

onderhoud en het onderhoud van de begraafplaatsen. Dit was 

voorheen niet het geval. Hieruit bleek dat de kosten voor het 

onderhoud van de begraafplaatsen hoger liggen dan begroot. 

Er is daarom een voordeel op de post algemeen 

groenonderhoud. De post voor het onderhoud van de 

begraafplaatsen is verhoogd. De beleidsnotitie begraafplaatsen 

is in de raad van 6 oktober vastgesteld.  
195 paragraaf 2.3 Blz. 10 Programma F- Volksgezondheid en milieu, Betreft de PM post 

Duurzaamheid In de voorjaarsnota staat onder F-7, blz. 11 de 

inhuur van een duurzaamheidsmedewerker. Waarom staat 

deze inhuur niet in hoofdstuk 2 verantwoord? 

Deze mutatie is reeds verwerkt met de voorjaarsnota 2022.

218 2.3 De raad heeft een toezegging dat in 2022 het 

verduurzamingsbeleid aangeboden wordt aan de raad. 

Waarom is verduurzaming dan alleen als een PM post 

opgenomen en niet als een begrotingspost voor 2023 en later? 

Het duurzaamheidsplan vastgesteld in 2021 wordt iedere 2 jaar 

geëvalueerd en daar waar nodig aangepast. Deze evaluatie is 

op dit moment gaande. De financiële effecten zijn gedurende 

de evaluatie nog niet voldoende betrouwbaar in te schatten. 

Daarom staat verduurzaming als PM post opgenomen.

Vraag Nr. Hoofdstuk 3 Politieke vraag Vraag Nr. (Financiële)technische ambtelijke vraag

196 paragraaf 3.1 Blz. 17 Opstellen visie op participatie. Welke visie wordt hier bedoeld? 

Hoort participatie dit niet thuis bij de portefeuillehouder Sociale 

Domein?

Hier wordt de meer algemene visie op participatie van de 

burger bij beleids- en besluitvormingsprocessen bedoeld. Dit is 

één van de speerpunten uit het coalitieakkoord, maar vloeit 

onder meer ook voort uit de Omgevingswet die in 2023 in 

werking treedt. 



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

197 paragraaf 3.4 Blz. 23 Wat gaan wij daarvoor doen in 2023. 1e bullet. Vanuit de 

Sociale Domein zijn deze gegevens beschikbaar wat is het 

doel van weer een visie opstellen en waarom wordt hier geen 

concreet plan opgesteld voor de aanpak van 

onderwijsachterstanden en laaggeletterdheid. Is hier sprake 

van een integratieprobleem van statushouders en met hun 

gezinnen ? 

In het coalitieprogramma wordt onderstreept dat het van belang 

is dat iedereen volwaardig mee kan doen, waarbij er speciale 

aandacht moet zijn voor kinderen en volwassenen die door 

omstandigheden minder mee kunnen doen. Jaarlijks ontvangt 

de gemeente Boekel van het Rijk de specifieke uitkering 

gemeentelijk onderwijsachterstandenbeleid (GOAB); de hoogte 

daarvan is echter wisselend. Met de toevoeging van de 

tijdelijke middelen inhalen COVID-19 gerelateerde 

onderwijsvertragingen (NPO) kan de inzet op Taalklas, 

Bibliotheek op School, Boekstart, Peuterwerk (ve) en Taalhuis 

op dit moment voortgezet worden; de komende periode kan 

dan gebruikt worden om met betrokken partners te komen tot 

een herinrichting van het onderwijsachterstandenbeleid.

paragraaf 3.4 Blz. 24 219 Blz. 24 Overige partijen, Boekel stelt budgettair gelden beschikbaar 

aan de Stichting Leergeld (40.000 euro)  Waarom staat deze 

stichting niet opgenomen bij overige partijen ? 

De lijst van ‘overige partijen’ zien wij als een niet-limitatieve lijst 

van samenwerkingspartners binnen het Sociaal Domein. Geen 

probleem om Stichting Leergeld toe te voegen als partij.

198 paragraaf 3.5 Blz. 25 Wat willen wij bereiken, wat zijn enz. 1 bullet, De gebruikte 

definitie voor kwetsbare inwoners is zeer discriminerend door 

een opsomming te geven van de onderscheidende groepen 

van inwoners. Wij achten een meer passende formulering hier 

noodzakelijk. 

Zal worden aangepast bij het opstellen van de begroting 2024.

199 paragraaf 3.5 Blz. 26 Wat gaan we daarvoor doen in 2023, 10de bullet, hier wordt 

de doorontwikkeling van de veranderopgave inburgering 

genoemd en in één adem asielzoekers. Tevens wordt hier de 

relatie gelegd naar de woonvisie. Vraag is hier sprake van 

een onjuist woordgebruik? Onze gemeente heeft geen 

beleid tav asielzoeker. Dit is een taak en uitvoerings 

verantwoordelijkheid die thuis hoort bij het COA

COA De opvang van vluchtelingen en asielzoekers is een 

gedeelde verantwoordelijkheid, dus ook lokaal. Dit betekent dat 

we binnen de gemeente breed en integraal de problematiek 

rondom de huisvesting en inburgering van deze mensen 

moeten benaderen. 



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

200 paragraaf 3.5 Blz. 26 Overige partijen, Boekel stelt budgettair gelden beschikbaar 

aan de Stichting Leergeld (40.000 euro)  Waarom staat deze 

stichting niet opgenomen bij overige partijen ? Dit geldt ook 

voor de jeugdadviesraad.

De lijst van ‘overige partijen’ zien wij als een niet-limitatieve lijst 

van samenwerkingspartners binnen het Sociaal Domein. Geen 

probleem om Stichting Leergeld toe te voegen als partij. De 

jeugdadviesraad is geen partij, waar we een overeenkomst 

mee hebben.
201 paragraaf 3.6 Blz. 27 Wat gaan we daarvoor doen in 2023, 7de bullet, door middel 

van keukentafelgesprekken met veehouders is bekeken wat de 

beste toekomstperspectieven zijn, enz. 1e Vraag, wat staat 

hier (is bekeken) . Het voeren van een keukentafelgesprek is 

hier wel een zeer verkeerde woordkeuze. Agrariërs zijn geen 

cliënten van het Dorpsteam 2e Vraag ,Wie gaat dit uitvoeren 

en welke termijn wordt hier aan gekoppeld . 3e Vraag, Wie is 

/zijn de betrokken partijen hierbij? 4e Vraag, gelet op de 

uitspraak van de RvS over de emissie arme stalvloeren en de 

daarmee voor de agrarische sector ontstane onzekerheid is het 

dan realistisch deze gesprekken over een toekomstvisie te 

houden? 

Het buitengebied van Boekel is in transitie. Omdat deze 

agrariërs tegemoet te komen en te bekijken hoe zij het beste 

met deze veranderingen om kunnen gaan zijn diverse 

gesprekken gevoerd. Zoals uit de tekst blijkt, hebben deze 

gesprekken al plaatsgevonden. Naar aanleiding van deze 

gesprekken hebben diverse agrariërs een 

bestemmingsplanherziening voor hun locatie aangevraagd 

zodat zij toekomstbestendig kunnen wonen/werken in 

gemeente Boekel.  Diverse bestemmingsplanherzieningen zijn 

al doorlopen of zijn nog in voorbereiding. Het is dan ook altijd 

goed om in gesprek te blijven. Het kan zijn dat agrariërs een 

agrarisch bedrijf (vollegrondsteeltbedrijf, champignonkwekerij 

etc.) blijven voeren, maar er zijn er ook veel die kiezen voor 

kleinschalige bedrijvigheid (max. categorie 2, bijv. 

caravanopslag) of een woonbestemming.  Zie hiervoor de 

diverse ‘Omgevingsplan Veegplannen’. 

220 3.6 Wat is het kostenaspect van een dergelijke aanpak en waar 

kunnen wij deze terugvinden? 

De gemeente Boekel heeft voor een dergelijke aanpak de 

expertise niet in huis en die moet ingehuurd worden. Een 

dergelijk aanpak is altijd maatwerk en daarmee ook de te 

maken kosten. 

Vraag Nr. Hoofdstuk 4 Politieke vraag Vraag Nr. (Financiële)technische ambtelijke vraag

202 paragraaf 4.2.2 Blz. 32 2e alinea, wat betekent het voor de uitvoering van het 

collegeprogramma wanneer functies niet meer te vullen zijn?

Wanneer functies niet meer in te vullen zijn, zullen we zeker 

ook gebruik maken van de mogelijkheid om dit via inhuur 

externen op te vangen. En anders dienen we keuzes te maken 

in wat we wel en wat we niet oppakken en in welk tempo.



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

203 paragraaf 4.2.2 Blz. 32 2e alinea, wat zijn de consequenties wanneer de 

arbeidsvoorwaarden aantrekkelijker moeten zijn om als 

werkgever aantrekkelijk te blijven. Heeft deze opmerking een 

vertaling in de begroting inzake personeelskosten of moet 

hiervoor een PM post worden opgenomen  

Als gemeente Boekel moeten we niet alleen ‘concurreren’ met 

andere gemeenten maar ook met werkgevers in andere 

sectoren. Het aantrekkelijk maken en houden van de primaire 

en secundaire arbeidsvoorwaarden is daar een belangrijk 

onderdeel van. Omdat we in het algemeen alleen datgene 

begroten wat we weten en het hier vooral maatwerk betreft, is 

er voor gekozen om niet op voorhand een bedrag in de 

begroting op te nemen. Zodra dit concreter wordt ziet u dit 

terug via de P&C cyclus.
paragraaf 4.3.2 Blz. 36 221 Belangrijkste financiële risico's excl. Grondbedrijf. Vraag 

onder nummer 1 staan de openeindregelingen . Hier worden 

bijstandsverlening  en minimabeleid als rood aangeduid. De 

kans is groot echter de impact wordt als middel aangeduid. 

Onze vraag betreft de impact van beide risico's wordt deze niet 

te laag ingeschat gelet op het verder toenemende aantal 

statushouders en vluchtelingen die wij onderdak en huisvesting 

bieden? 

De toename van statushouders leidt verhoudingsgewijs niet tot 

een wijziging in de ingeschatte impact, op basis waarvan het 

weerstandsvermogen hoger zou moeten worden door de 

maatschappelijke ontwikkelingen. Wat betreft de toename in 

het aantal vluchtelingen speelt daarnaast dat een 

bekostigingsregeling vanuit het Rijk is ingediend die naar alle 

waarschijnlijkheid wordt toegekend, waarmee de financiële 

risico's worden ondervangen. 



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

204 paragraaf 4.3.2 Blz. 37 Nieuwe inkoopsystematiek Jeugdhulp, Bij punt 2 wordt de 

jeugdconsulent genoemd met een sleutelrol in de driehoek. 

Daarbij bepaald de jeugdconsulent het volume (Q). Hierbij kan 

er mogelijk  meer druk op het Dorpsteam ontstaan. Vraag1; 

wat zijn dan de consequenties voor het Dorpsteam. 

Het Dorpsteam heeft een nadrukkelijke regierol m.b.t. het 

monitoren van het te behalen resultaat. Dit vraagt meer tijd en 

kennis van de jeugdconsulenten dan voorheen, hierdoor kan er 

hogere werkdruk ontstaan met mogelijk wachtlijsten tot gevolg. 

Vraag 2, betreft het volume. is hier dan sprake van een 

openeindregeling met onbekende budgettaire consequenties? 

Nee, het Dorpsteam heeft nu een stevige regierol bij de inzet 

en monitoring van specialistische jeugdhulp.  

Vraag 3, hoe verhoudt de Q zich tot verwijzingen via 

derden(huisarts etc.) 

Bij een verwijzing van een huisarts of medisch specialist, 

beoordeelt de jeugdhulpaanbieder in lijn met de verwijzing 

inhoudelijk welke product(en) de jeugdige precies nodig heeft, 

met welke frequentie en voor hoe lang (de duur en de 

omvang). De jeugdhulpaanbieder past bij de genoemde 

beoordeling en bepaling van de inhoud van het product de 

werkwijze toe zoals het Dorpsteam deze toepast zoals 

beschreven in het regionale Productenboek en Werkinstructie 

specialistische jeugdhulp regio Noordoost Brabant.

205 paragraaf 4.3.4 Blz. 41 Omgevingswet, er van uitgaande dat de omgevingswet wordt 

ingevoerd per 1 januari 2023. Wat zijn dan de concrete 

gevolgen voor de uitvoering van het college programma versus 

de benodigde en beschikbare ambtelijke capaciteit. U noemt ze 

niet gekwantificeerd echter er moet een duiding mogelijk zijn in 

relatie tot het collegeprogramma

Ook hier hebben we een zo reëel mogelijke inschatting 

gemaakt van de benodigde en beschikbare capaciteit.

206 paragraaf 4.3.4 Blz. 41 Aandachtsgebied de Elzen, vraag: op welke aanvullende 

verplichtingen wordt hier geduid. Graag een toelichting  hierop

Zie antwoord op vraag 45.



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

207 paragraaf 4.3.4 Blz. 42 Invoering Omgevingswet, aangegeven wordt dat wanneer de 

omgevingswet wordt ingevoerd het waarschijnlijk is dat het 

bestemmingsplan Omgevingsplan Buitengebied 2016 herzien 

moet worden. Wat betekent dit in relatie met het voornemen 

het delegatiebesluit van het Omgevingsplan Buitengebied 2016 

in trekken. Wat zijn de gevolgen voor de inwoners van onze 

gemeente

Het huidige omgevingsplan zal op termijn bijgesteld (moeten) 

worden. Op zich heeft dat geen directe relatie met het 

voornemen het delegatieplan in te trekken. Het is aan de raad 

om tezijnertijd te besluiten om wel of niet met een 

delegatiebesluit (dat gebaseerd is op de Omgevingswet en het 

dan bijgestelde omgevingsplan) te werken. 

paragraaf 4.4.1 Blz. 54 222 Blz. 54 Wegen: betreft de 2e alinea, hierin staat dat de in 2022 uit te 

voeren inspecties financiële consequenties kan hebben voor 

2023. Wanneer zijn of worden deze inspecties uitgevoerd? 

Indien uitvoering reeds heeft plaatsgevonden wat zijn dan de 

financiële risico's 

De kwaliteitsinspectie aan de verharding zal in 2023 worden 

uitgevoerd. Op basis hiervan én de uitkomsten uit het 

gemeentelijk verkeer- en vervoerplan zal een nieuw 

wegenbeleidsplan worden opgesteld. Hier zullen dan ook de 

ambities ten aanzien van het kwaliteitsniveau van de wegen 

(verhardingen) worden vertaald in kosten.
paragraaf 4.5 Blz. 56 223 Blz. 56

Financiering , 3e alinea, betreft de wijziging van de looptijd 

van een 10 jaar naar 20 jaar. Als reden wordt de verwachte 

levensduur van de investering genoemd. Constateert de VVD 

terecht dat er hierdoor een zeer groot risico ontstaat voor de 

gehele exploitatie vanhet grondbedrijf.  is een bijstelling van het 

beleid tav grondaankopen noodzakelijk? 

De relatie is niet 1 op 1 te leggen met het grondbedrijf. Er 

vinden ook investeringen plaats die een andere looptijd hebben 

(o.a. Randweg en Bosberg).

208 paragraaf 4.5.1 Blz. 57 Betreft de tabel aangaande Renterisiconorm 2023-2026, 

Vraag wat is de reden van de enorm grote delta tussen de 

risiconorm 2023-2026 met de risiconorm 2023-2025. Mogelijk 

kan deze vraag meegenomen worden bij de mondelinge 

toelichting ? 

De renterisiconorm zegt iets over de aflossingslast van het 

totaal aantal aangegane geldleningen ten opzichte van het 

begrotingstotaal. In 2023 is het begrotingstotaal hoger dan in 

2022 en de aflossingslast lager.
paragraaf 4.6 Blz. 61 224 Blz. 61

Betreft de gepresenteerde tabel opbrengsten OZB in relatie 

tot de CPI vam 1,94% en de prijsindexering van 1% na 2023. 

Cijfermatig begrijpen wij niet wat hier nu is verwoord 

Voor het jaar 2023 een stijging van 1,94%. Vanaf 2024 een 

stijging van 1,00%.



Politieke vraag (Financiële)technische ambtelijke vraag

209 paragraaf 4.6.3 Blz. 63/64 Betreft rioolheffing versus rioolrechten,  In de laatste alinea 

op pag. 63 staat dat het tarief dat in rekening wordt gebracht is 

gekoppeld aan de hoeveelheid afgevoerd water gemeten in  

m3. Dit gevolgd door een tabel, pag. 64  met een categorie 

indeling voor m3 afgevoerd rioolwater. Onze vragen zijn; 1, 

hoe wordt de afgevoerde hoeveelheid rioolwater bemeten. 

Door opgave/opname van het waterverbruik (Brabant Water)

vraag 2, wanneer het om afgevoerde hoeveelheden gaat 

waarom is er dan een onderscheid tussen één- en 

meerpersoonshuishoudens. Immers een één 

persoonhuishouden kan in theorie meer m3 water afvoeren dan 

een meerpersoons huishouden , 

Dit is een verhaal van kostendekkendheid (inkomsten 

aansluiten bij de uitgaven). De vastgestelde tarieven passen bij 

de doelstelling om de kwaliteit van het rioolsysteem op een 

maatschappelijk geaccepteerd niveau te waarborgen. Iedere 

aansluiting betaald vaste kosten. Heb je weinig variabele 

kosten (verbruikskosten) betaal je per m3 meer dan iemand die 

veel m3 verbruikt.

Bijlage F 225 Bijlage F Betreft Ontwikkeling resultaat en eigen vermogen.  Wat is 

nut en noodzaak van de onderste 2 grafieken voor de 

begroting 2023. Hoe moeten wij dat interpreteren? 

Ook wij kijken graag terug naar de realisatie van voorgaande 

jaren. Hierbij willen we graag een compleet beeld geven.


